

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

## အနှစ်ရှိသောတရားကိုရနိုင်

အနှစ်ရှိသောတရားကိုလည်း အနှစ်ရှိသောတရားဟူ၍၊  
 အနှစ်မရှိသောတရားကိုလည်း အနှစ်မရှိသောတရားဟူ၍  
 သိကြကုန်သောကြောင့် ထိုသူတို့သည် မှန်ကန်သော  
 ကြံစည်မှုလျှင် အာရုံရှိကုန်ရကား အနှစ်ရှိသောတရားကို  
 ရနိုင်ကြကုန်၏။ ယမကဝင် (ဓမ္မပဒ - ၁၂)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၈ ရက်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့၊

အတွဲ (၅၆)၊ အမှတ် (၀၈၃)

## နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးနှင့် ပြီတိုန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီးတို့အား သီးခြားစီ လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
 ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်  
 ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေး  
 ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

### အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

အလားတူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပြီတိုန်နိုင်ငံ  
 သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ အင်ဒရူး ပက်ထရစ်အား မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စု  
 ဝန်ကြီးဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံပြီး မြန်မာ-ပြီတိုန် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်း  
 ဆောင်ရွက်မှုများတိုးမြှင့်ရေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ်  
 အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
 ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပြီတိုန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ အင်ဒရူး  
 ပက်ထရစ်အား ရင်းရင်းနှီးနှီးနွှတ်ဆက်စဉ် (သတင်းစဉ်)



## အလောင်းတော်ကဿပဘုရားဖူးရာသီလမ်းကို ၂၀၁၇ ခု ဇန်နဝါရီလ ၇ ရက်နေ့တွင် ဖွင့်မည်

မုံရွာ ဒီဇင်ဘာ ၂၁

သဘာဝအခြေခံခရီးသွားစခန်း ၂၁ ခုတွင် တစ်ခုအပါအဝင်  
 ဖြစ်သည့် အလောင်းတော်ကဿပအမျိုးသားဥယျာဉ်အတွင်း  
 ရှိ အလောင်းတော်ကဿပ ဘုရားဖူးရာသီကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်  
 ဇန်နဝါရီ ၇ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်း  
 တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးထံက သိရ  
 သည်။

“စောစောပိုင်းက ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်မှာ ဖွင့်ဖို့စီစဉ်  
 ထားပေမယ့် လမ်းဖောက်၊ လမ်းကြောင်းထိုးတာတွေ မပြီးသေး  
 တဲ့အတွက် ဇန်နဝါရီလထဲကို ရက်ရွှေ့လိုက်တာပါ။ ဇန်နဝါရီ ၄

ရက်နဲ့ ၅ ရက်မှာ ဖွင့်ဖို့စီစဉ်ပေမယ့် လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်း  
 အနားရှိတော့ ၇ ရက်နေ့မှာ ဖွင့်ဖို့စီစဉ်တာပါ။ တိုင်းဒေသကြီး  
 အစိုးရရဲ့လမ်းညွှန်မှုနဲ့ တိုင်းဒေသကြီးလျှပ်စစ်ကနေ အလောင်း  
 တော်ကဿပမှာ လျှပ်စစ်မီးကောင်းမွန်စေဖို့နဲ့ သောက်သုံး  
 ရေသန့်ကို ဘုရားဖူးတွေရရှိစေဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။  
 အလောင်းတော်ကဿပက အာဆီယံအမွေအနှစ်ဥယျာဉ်  
 (ASEAN Heritage Park-AHP) ဖြစ်တဲ့အတွက် သန့်ရှင်း  
 သပ်ရပ်မှုကို ရှေ့တန်းတင် ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်တဲ့အနေနဲ့ စနစ်  
 တကျ အမှိုက်စွန့်ပစ်စေရအောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်”  
 ဟု တိုင်းဒေသကြီး စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ၀

## ကျွန်ုပ်တို့၏ နှလုံးသည်ပွတ်ပမာ လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ

ဆောင်းပါး၊ စာမျက်နှာ-၆

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ  
 (JMC) မှ တွေ့ရှိရသော အခက်အခဲနှင့် စိန်ခေါ်မှုများအပေါ်  
 ကျော်လွှားနိုင်မည့် နည်းလမ်းများရှာဖွေရန်အတွက် ကော်မတီ၏  
 မျက်နှာစုံညီစည်းဝေး

သတင်း၊ စာမျက်နှာ-၉



**WILSON**  
CABLES

MADE IN SINGAPORE

Authorized Distributor  
**SOE ENTERPRISE LTD.**

Sale Center :  
**Royal Electric**

Tel: 01-248256, 372705  
 01-380028, 376741

**POWER & CONTROL CABLES**

**FIRE RESISTANT CABLES**

**SHIPBOARD CABLES**

**OIL & GAS CABLES**

# ပြည်သူ့ယုံကြည်မှုနှင့် မြန်မာကျပ်ငွေလဲလှယ်နှုန်း

နိုင်ငံခြားငွေနှင့်လဲလှယ်ရာ၌ မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းနေခြင်းသည် ပြည်သူ့ယုံကြည်မှုအတွင်း ကျယ်ပြန့်စွာရိုက်ခတ်မှုရှိသော တိုင်းပြည်၏ ပစ္စုပ္ပန်စီးပွားရေးအခြေအနေတစ်ရပ် ဖြစ်ပါသည်။ ပြည်သူ့ယုံကြည်မှု နေ့စဉ်ဘဝအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုကြီးမားသည့် စက်သုံးဆီ၊ စားအုန်းဆီနှင့် ဆေးဝါးကဲ့သို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် တင်သွင်းဝယ်ယူရခြင်းဖြစ်၍ မြန်မာကျပ်ငွေ၏ ငွေလဲလှယ်နှုန်းကျဆင်းခြင်းသည် အရေးကြီးသော ကိစ္စတစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။ ငွေလဲလှယ်နှုန်း အတက်အကျ မြန်ဆန်၍ မတည်မငြိမ်ဖြစ်ခြင်းသည် ပို၍သတိထားကိုင်တွယ်ရမည့် ကိစ္စရပ်ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါကိစ္စရပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဗဟိုဘဏ်သည် လက်တွေ့ဆောင်ရွက်နိုင်သော ကိစ္စတိုက်စီစဉ်၍ လိုအပ်သည့်ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် ပြုလုပ်ထားသော မြန်မာနိုင်ငံသားတို့၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဘဏ်များ၊ ကုမ္ပဏီများနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်းတို့အနေဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းရှိ/မရှိ စိစစ်ရန် ဗဟိုဘဏ်က အရေးယူဆောင်ရွက်လာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ကုန်ပစ္စည်းများတင်ပို့သော လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ဥပဒေသတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ ပို့ကုန်ရငွေများကို ပြည်တွင်းသို့ပြန်လည်ပေးပို့စေရန်ကိုလည်း ဗဟိုဘဏ်က ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်လာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ပြည်တွင်း၌ ငွေလဲလှယ်နှုန်း နိုင်ငံခြားဘဏ်ခွဲ(၁၃)ခုတွင် မြန်မာကုမ္ပဏီများအား ငွေစာရင်းဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုရန် ဗဟိုဘဏ်က စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေသည်ကိုလည်း တွေ့ရပါသည်။ နိုင်ငံခြားငွေနှင့် လဲလှယ်ရာ၌ မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းနေခြင်းအပေါ် ဗဟိုဘဏ်သည် လက်တွေ့ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များအား ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိသည်ကို တင်ပြလိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

သို့သော် နိုင်ငံခြားငွေနှင့်လဲလှယ်ရာ၌ မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းနေခြင်း၏ လတ်တလောအကြောင်းအရင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းရှင်းလင်းလင်းမရှိ ဖြစ်နေပါသည်။ ပုဂ္ဂလိကသတင်းမီဒီယာများတွင် မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းနေခြင်းသည် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များက နိုင်ငံခြားငွေကြေးများအားဝယ်ယူ၍ ငွေစားနေသောကြောင့်ဟု ဖော်ပြရေးသားနေသည်များရှိနေပါသည်။ ဗဟိုဘဏ်မှထုတ်ပြန်သောအချက်အလက်များအရ ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လအကုန်အထိ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စုစုပေါင်း နိုင်ငံခြားအရန်ငွေ သီးသန့်ငွေပမာဏသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀ ဒသမ ၀၃ ဘီလီယံရှိ၍ နိုင်ငံပိုင် နိုင်ငံခြားငွေသီးသန့်ငွေပမာဏက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅ ဒသမ ၄၉ ဘီလီယံရှိပါသည်။ ပုဂ္ဂလိကပိုင် နိုင်ငံခြားငွေသီးသန့်ငွေပမာဏသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၅၄ ဘီလီယံရှိပါသည်။ တင်ပြလိုသည်မှာ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များက နိုင်ငံခြားငွေကြေးများအားဝယ်ယူ၍ ငွေစားနေသည်ဟူသော သတင်းအပေါ် ပြည်သူ့ယုံကြည်မှု စိုးရိမ်သောကဗျားလာနိုင်သော အခြေအနေဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေနှင့်လဲလှယ်ရာ၌ မြန်မာကျပ်ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းနေခြင်း၏ လတ်တလောအကြောင်းရင်းကို ပြည်သူ့ယုံကြည်မှု အသိပေးရှင်းလင်းတင်ပြပေးပါရန် လေးစားစွာတိုက်တွန်းအကြံပြုတင်ပြအပ်ပါသည်။

# လူကုန်ကူးမှုတားဆီးရေးနှင့် လူငယ်များကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးဖွံ့ဖြိုးရေး သင်တန်းဖွင့်လှစ်



တောင်ငူ ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များအသင်းနှင့် The Asia Foundation ၊ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန တောင်ငူ ခရိုင်ရုံးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားတွင် ခရိုင်ဒုတိယ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဒေါ်ညွန့်သူဇာမြင့်က

အမှာစကားပြောကြားပြီး The Asia Foundation ၊ Program and Operations Officer ဒေါ်မီကီကျော် မြင့်က Asia Foundation ဖြစ်ပေါ်လာပုံနှင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများအကြောင်းကို လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်က စာကြည့်တိုက်များနှင့် စာကြည့်တိုက်မှူးများ ပြောင်းလဲလာသော အခန်းကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်သည့်များကိုလည်းကောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းသို့ တောင်ငူ၊ မြင်းခြံ၊ တောင်ကြီးနှင့် ကျိုင်းတုံမြို့များမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၁၅ ဦး တက်ရောက်ပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ငါးရက်ကြာ ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **မောင်ရွှေဝင်း (ပြည်)**

# ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

## အင်းတော်မြို့နယ် နန်စီးအောင်ရွာ အော်တိုဖုန်းလိုင်းများ ဆက်သွယ်မရသည်မှာ ငါးနှစ်ခန့်ကြာ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နယ် နန်စီးအောင်ကျေးရွာ၌ အော်တိုတယ်လီဖုန်း ကိုးလုံးတပ်ဆင်အသုံးပြုနေခဲ့ရာမှ ယခုအခါ ဖုန်းဆက်သွယ်မှု မရသည်မှာ ငါးနှစ်ခန့်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဖုန်းလိုင်းများကို ၂၀၀၇-၂၀၀၈ ခုနှစ်ခန့်က ဖုန်းပိုင်ရှင်တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၂၀ကျော် အကုန်အကျခံကာတပ်ဆင်ထားရကြောင်း သိရသည်။ ယခုအခါ မိုဘိုင်းဖုန်းများပေါ်လာသောကြောင့် အဆိုပါဖုန်းများ အသုံးပြုမှုနည်းလာကြောင်း သိရသည်။ ရဲဖန်ရဲခါလိုအပ်၍ ယခင်တပ်ဆင်ထားသော အော်တိုကြိုးဖုန်းများ သုံးလျှင် လုံးဝခေါ်မရတော့ကြောင်း သိရသည်။ ကြိုးလိုင်းများပေါ်တွင်လည်း ချွဲနွယ်များ ဖုံးအုပ်နေခြင်း၊ ဖုန်းကြိုးများ ပြတ်တောက်နေခြင်းကို တွေ့မြင်ရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ နန်စီးအောင်ကျေးရွာမှာ အော်တိုကြိုးဖုန်း ကိုးလုံးတပ်ဆင်ထားပါတယ်။ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းမှာလည်း တပ်ဆင်ထားပါတယ်။ တစ်ဦးကို ဖုန်းဖိုး ငွေကျပ်သိန်း ၂၀ကျော် ကုန်ကျခဲ့ပါတယ်။ အခုအခါလိုအပ်လို့ ကြိုးဖုန်းခေါ်ရင် မရတာ ငါးနှစ်လောက်ရှိပါပြီ။ မော်လူးဆက်သွယ်ရေးကို အကြောင်းကြားသော်လည်း အခု



ချိန်အထိ လာရောက်ပြင်ဆင်ပေးတာမရှိပါဘူး” ဟု ဒေသခံကြိုးဖုန်းပိုင်ရှင် တစ်ဦးက ပြောသည်။ **လူ့အောင်(ကသာ)**

# ရမည်းသင်းမြို့၌ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ မောင်းနှင်ထိန်းသိမ်းမှု သင်တန်းဖွင့်

ရမည်းသင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့ စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန အမှတ်(၂၈) စက်မှုလယ်ယာစခန်းမှ ဖွင့်လှစ်သော လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ မောင်းနှင်ထိန်းသိမ်းမှု (အခြေခံ) တောင်သူပညာပေးသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၁၆) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၂၀ရက်က ရမည်းသင်းမြို့နယ် ရွှေဒါးအုပ်စု လယ်ပြင်သာကျေးရွာ အသေကာရုံကျောင်းတိုက် သန္တိသုခဓမ္မာရုံ၌ကျင်းပရာ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက အမှာစကားပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းတွင် ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့စက်၊ ထွန်စက်၊ လက်တွန်းထွန်စက် အစရှိသည်တို့ဖြင့် မောင်းနှင်ထိန်းသိမ်းမှု အခြေခံသင်တန်းကို သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ၃၀ ရက် အထိဖြစ်ကာ ရွှေဒါးအုပ်စုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ သင်တန်းသား ၄၁ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အတိကလေး(ရမည်းသင်း)

# ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၂၁-၁၂-၂၀၁၆

ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)		နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ဗဟိုဘဏ်)	
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ ၁၃၇၀ . ၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	ဥရောပ	တစ်ယူရို ၁၄၃၃ . ၆
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ ၉၄၈ . ၈၈
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်		ထိုင်း	တစ်ဘတ် ၃၈ . ၂၄
ဒီဇယ်	၆၅၀/၆၇၅ ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး ၂၀ . ၁၉
အောက်တိုန်း	၆၆၀/၆၉၅ ကျပ်	တရုတ်	တစ်ယွမ် ၁၉၆ . ၈၃
အောက်တိုန်း	၇၁၀/၇၂၀ ကျပ်	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် ၃၀၆ . ၂၁
ပရီမီယံဒီဇယ်	၆၇၀/၇၁၀ ကျပ်		

**မြန်မာ့အလင်း**  
၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။  
**Myanma Alinn Daily**

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး  
စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ  
စာတည်းများ - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သက်မွန်ဦး၊ ခြူးစန္ဒီဇွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်  
သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ  
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

**မြန်မာ့အလင်း** [www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS](http://www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS)  
mmalin.npt@gmail.com  
နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၆၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်ဗောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ဧည့်သည်ရေးရာ ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၅၈၃၄၊ ၀၁-၅၅၉၁၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၄၆။



### စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟုန်လျန်နှင့် အဖွဲ့တို့ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ် (သတင်း-ရှေ့ဖုံး) (သတင်းစဉ်)

### ညအပူချိန်များ

၂၁-၁၂-၂၀၁၆

ညအပူချိန်များမှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် ဒီဇင်ဘာလ၏ ပျမ်းမျှအပူချိန်တို့ထက် ၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်မှ ၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်ထိပိုခဲ့ပြီး ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်တို့တွင် ဒီဇင်ဘာလ၏ ပျမ်းမျှအပူချိန်ခန့်သာရှိခဲ့သည်။ ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များမှာ ဟားခါးမြို့၌ ၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ နမ့်စန်မြို့၌ ၅ ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်နှင့် ပင်လောင်းမြို့၊ ဟဲဟိုးမြို့၊ လွိုင်လင်မြို့နှင့် နောင်ချိုမြို့တို့၌ ၆ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်ထိတို့ဖြစ်ကြသည်။

နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် ညအပူချိန်များအနည်းငယ်လျော့နည်းနိုင်သည်။ (ဖိုး/လေ)

## ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးနှင့် IDEA တို့အကြား ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးသည် International Institute for Democracy and Electoral Assistance - IDEA ရုံးမှ အကြီးအကဲဖြစ်သူ Mr. Mark McDowell နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့မနန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးရှိ သံတမန်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များဆွေးနွေး

ဆွေးနွေးစဉ် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၊ ဥပဒေစိစစ်ရေး

ဦးစီးဌာနလက်အောက်၌ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေရေးရာ ဌာနခွဲတစ်ခုထားရှိပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ကိစ္စရပ်များ၊ IDEA ၏ Myanmar Constitution Centre မှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲများနှင့် သင်တန်းများတွင် ဥပဒေအရာရှိများ တက်ရောက်လေ့လာနိုင်မည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးနှင့် IDEA တို့အကြား ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် IDEA ရုံးမှ အကြီးအကဲဖြစ်သူ Mr. Mark McDowell နှင့်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်

○ ရှေ့ဖုံးမှ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဦးသန်းဌေးက ပြောသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၌ သဘာဝအခြေခံခရီးသွားစခန်း ၂၁ ခု စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှ အလောင်းတော်ကဿပ အမျိုးသားဥယျာဉ်နှင့် ချပ်သင်းဘေးမဲ့တောတို့ပါဝင်ပြီး အလောင်းတော်ကဿပသည် ဒေသတွင်းအာဆီယံ ၁၀ နိုင်ငံ၌ အာဆီယံအမွေအနှစ်ဥယျာဉ် ၃၈ ခုတွင် တစ်ခုဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ခါကာဘိုရာဇီအမျိုးသားဥယျာဉ်၊ အင်းတော်ကြီးကန်ဘေးမဲ့တော၊ နတ်မတောင်အမျိုးသားဥယျာဉ်၊ အင်းလေးကန်ဘေးမဲ့တော၊ မိန်းမလှကျွန်းဘေးမဲ့တော၊ လန်ပိကျွန်း၊ အဏ္ဏဝါအမျိုးသားဥယျာဉ်နှင့် အလောင်းတော်ကဿပအမျိုးသားဥယျာဉ်တို့ကို အာဆီယံအမွေအနှစ်သဘာဝအခြေခံခရီးသွားစခန်းများအဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည်။

အလောင်းတော်ကဿပအမျိုးသားဥယျာဉ်အတွင်း သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်းများကို ဖော်ဆောင်ထားရာ သပိတ်ဆေးစခန်း-ဘုရားဝ-ချောင်းမကြီး အသွားအပြန် ၁၀ မိုင်ရှိပြီး သပိတ်ဆေးစခန်း-ငါးငွေ့ချောင်း-မြောက်ပေလမ်းအတိုင်း ဘုရားရင်ပြင်သို့ အသွားအပြန် ရှစ်မိုင်ရှိသည့်အပြင် သပိတ်ဆေးစခန်း-ကားလမ်းဟောင်း-ဘုရားရင်ပြင်အသွားအပြန်မှာ လေးမိုင်ရှိကြောင်းသိရသည်။ ထို့အပြင် သပိတ်ဆေးစခန်း-ဘုရားရင်ပြင်-ခေါက်လောက်တောင်ထိပ် မြောက်ပေလမ်းအတိုင်း ဘုရားရင်ပြင်အထိ ခုနစ်မိုင်ခရီးရှိပြီး သပိတ်ဆေးစခန်း-ဘုရားရင်ပြင်-ညှင်းကျချောင်း-ခေါင်းတင်ချောင်း အသွားအပြန် ရှစ်မိုင်ရှိကာ ၁၀ မိုင်ရှိသည့် သပိတ်ဆေးစခန်း-ဘုရားဝ-မင်းတုန်းချောင်းဝခရီးလမ်းများကို သဘာဝအခြေခံခရီးသွားလမ်းများအဖြစ် ဖော်ဆောင်နေကြောင်း သိရသည်။

အလောင်းတော်ကဿပအမျိုးသားဥယျာဉ်အတွင်း ဘုရားဖူးရာသီရောက်လျှင် နှစ်စဉ်လမ်းဖောက်ကာ ကားလိုင်းများ ပြေးဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် အခြားခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်သည့်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဥယျာဉ်အတွင်း အလောင်းတော်ကဿပ မထေရ်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ခြင်း၊ ဆင်စီးခြင်း၊ တောတွင်းစခန်းချခြင်းနှင့် သဘာဝအလှရှုခင်းများ လေ့လာခံစားနိုင်သလို သပိတ်ဆေးစခန်းရှိ အဆောက်အအုံများ၊ ရင်ပြင်တော်ရှိ ဂေါပကကျောင်း ဘုန်းကြီးကျောင်းနှင့် ဇရပ် ၄၀ ကျော်တို့တွင် တည်းခိုနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအတွက် ဘာသာရေးအရ အရေးပါသောအထွတ်အမြတ်နယ်မြေဖြစ်သည့် အလောင်းတော်ကဿပ ရဟန္တာမထေရ်မြတ် လျောင်းတော်မူရာ သဘာဝလှိုဏ်ဂူတော်နှင့် စံကျောင်းတော်ကို ဖူးတွေ့ရမည်ဖြစ်သလို ဘုရားပူဇော်ကို နှစ်စဉ် တပို့တွဲလပြည့်နေ့နှင့် တပေါင်းလပြည့်နေ့တို့တွင် ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

မျိုးဝင်းထွန်း (မုံရွာ)

## (၃၅) ကြိမ်မြောက် ပြည်တွင်းပုလဲရောင်းချပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေး လုပ်ငန်း၏ (၃၅) ကြိမ်မြောက် ပြည်တွင်းပုလဲရောင်းချပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက် ရတနာဈေးထပ်၌ ကျင်းပရာ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ (ယာပုံ)

ပြည်တွင်း၌ ကျပ်ငွေဖြင့် ပုလဲရောင်းချပွဲ များအား ၁၉၉၃ ခုနှစ်မှ စတင်ရောင်းချခဲ့ပြီး ယနေ့အထိ ၃၄ ပွဲ ရောင်းချခဲ့ရာ နိုင်ငံတော်ဝင်ငွေ ကျပ်သန်းပေါင်း ၁၀၀၈၉ သန်း ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ နေပြည်တော်တွင် ၂၀၀၉ခုနှစ် စက်တင်ဘာ (၂၈) ကြိမ်မြောက် ပြည်တွင်းပုလဲရောင်းချပွဲမှ စတင်ရောင်းချခဲ့ရာ ယခု (၃၅) ကြိမ်မြောက်ပွဲ အပါအဝင် စုစုပေါင်း ရှစ်ပွဲကျင်းပခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

(၃၃) ကြိမ်မြောက် ပုလဲရောင်းချပွဲတွင် ပြည်တွင်းပုလဲကုန်သည် ၇၅ ဦး တက်ရောက်ဝယ်ယူခဲ့ပြီး ပုလဲရောင်းရငွေ စုစုပေါင်း ကျပ်သန်းပေါင်း ၂၇၀၈ သန်း ရရှိခဲ့သည်။ (၃၄) ကြိမ်မြောက် ပုလဲ



ရောင်းချပွဲတွင် ပြည်တွင်းပုလဲကုန်သည် ၈၀ တက်ရောက်ဝယ်ယူခဲ့ကြပြီး ပုလဲရောင်းရငွေ စုစုပေါင်း ကျပ်သန်းပေါင်း ၄၂၇၇ သန်း ရရှိသည်။

(၃၅) ကြိမ်မြောက် ပြည်တွင်းပုလဲရောင်းချပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အိတ်ဖွင့်တင်ခါနီးဖြင့် နိုင်ငံပိုင် ပုလဲလုံးရေ ၈၄၅၁၀ လုံး၊ အလေးချိန် ၅၆၂၈၆

ဒသမ ၈၅ မိုမီ၊ တန်ဖိုးငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၅၅၆ သန်း၊ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ပုလဲကုမ္ပဏီသုံးခုမှ တင်ပြရောင်းချသော ပုလဲလုံးရေ ၄၂၅၅၆ လုံး၊ အလေးချိန် ၂၄၄၀၀ ဒသမ ၂၀ မိုမီ၊ တန်ဖိုးငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၅၅၂ သန်းရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြန်မာ့ပုလဲ ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေး လုပ်ငန်းအနေဖြင့်

ပြည်တွင်း၌ ကျပ်ငွေဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်လည်းကောင်း ပုလဲရောင်းချပွဲ စုစုပေါင်း ၁၂၀ ပွဲမှ အမေရိကန် ဒေါ်လာ သန်းပေါင်း ၁၀၇ သန်း၊ ယူရိုငွေသန်းပေါင်း ၃၄ သန်း၊ FEC ၀ ဒသမ ၂ သန်း၊ ကျပ်ငွေသန်းပေါင်း ၁၀၀၈၉ သန်းကို နိုင်ငံတော်ဝင်ငွေအဖြစ် ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် သတင်းမီဒီယာများ၏ မေးမြန်းချက်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)

### ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် သတင်းမီဒီယာများအား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် ပြည်တွင်းသတင်းဌာနများ၊ ပြည်တွင်းအခြေစိုက် နိုင်ငံခြားသတင်းဌာနများနှင့် သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်များမှ အယ်ဒီတာနှင့် သတင်းထောက်များအား ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ဗျူသီရိဆောင် မီဒီယာခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။  
ထိုသို့ တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက သတင်းမီဒီယာများ၏ မေးမြန်းချက်များအပေါ် ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။  
အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
(သတင်းစဉ်)

### မှားယွင်းသောဆောင်ရွက်မှုကြောင့် နစ်နာသူအား ကုစားပေးရေးဥပဒေတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ တရားစီရင်ရေးနှင့်ဥပဒေရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဝင်းသည် JICA (Japan International Co-operation Agency) မှ Legal Advisor Mr. Kenta KOMATSU နှင့် အဖွဲ့အား ယနေ့ညနေ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရေးရာဆောင်အမှတ် (I-4) အစည်းအဝေးခန်းမတွင် တွေ့ဆုံသည်။  
တွေ့ဆုံစဉ် ဥပဒေအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ကြသော Mr. Kenta KOMATSU နှင့်အဖွဲ့သည် တရားမနှစ်နာမှုဥပဒေ (Tort) နှင့် (State Liability) တာဝန်ရှိသူ၏ မှားယွင်းသောဆောင်ရွက်မှုကြောင့် နစ်နာသူအား ကုစားပေးရေးဥပဒေတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ တရားစီရင်ရေးနှင့် ဥပဒေရေးရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
(သတင်းစဉ်)

## ၂၀၁၇ ခုနှစ် (၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံတွင် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှုများမှ ရရှိလာမည့် ဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့်အညီ ဘုံသဘောတူညီချက်တစ်ခုဖြင့် အနာဂတ်တွင် စစ်မှန်သည့် ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်သွားနိုင်ရေး။
- (၂) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး စုစည်းထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး။
- (၃) ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် ဒီမိုကရေစီစံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်နှင့် သင့်လျော်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးမူဝါဒ မျှော်မှန်းချက်များနှင့်အညီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအကြား ဘက်ညီမျှတစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေမည့် စီးပွားရေးအခြေအနေကောင်းများရရှိရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

**တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်း**  
နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် အများအားဖြင့် သာယာနေသည်။  
(မိုး/ဇေ)

### ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းထုတ်ပြန်ချက် ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီ လုပ်ငန်းများအား ခွင့်ပြုပေးနေမှုအခြေအနေ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း နည်းဥပဒေများကို အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၄၈/၂၀၁၄) ဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး နောက် လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ထောက်ထားလာပါက ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနည်းဥပဒေများနှင့်အညီ စိစစ်၍ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များကို ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါသည်။  
ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ (၂၀-၁၂-၂၀၁၆)ရက်နေ့ကပြုလုပ်သော ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် (၂၈-၁၁-၂၀၁၆) ရက်နေ့မှ (၉-၁၂-၂၀၁၆) ရက်နေ့ထိ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ထားလာသည့် ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အသစ်လျှောက်ထားသူ လေးဦးကို လည်းကောင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အသစ်လျှောက်ထားသူဂျာနယ် နှစ်ဦး၊ မဂ္ဂဇင်းနှစ်ဦးနှင့် အထွေထွေသုံးဦး၊ ပေါင်းစုနှစ်ဦးကိုလည်းကောင်း၊ သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်လိုသူတစ်ဦးတို့ကိုလည်းကောင်း အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များထုတ်ပေးရန် ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။  
ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း နည်းဥပဒေများပြဋ္ဌာန်းသည့် (၁၀-၁၀-၂၀၁၄) ရက်မှစ၍ ယနေ့အထိ ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ၁၃၉၅ ဦး၊ ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း ၁၃၉၄ ဦးနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း ၅၂ ဦး၊ စုစုပေါင်း ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း ၃၄၄၁ ဦးအား အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ စိစစ်ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။  
ပုံနှိပ်သက်တမ်းတိုးလျှောက်ထားသူတစ်ဦးနှင့် ဂျာနယ်အသစ်လျှောက်ထားသူတစ်ဦးတို့အား အချက်အလက်များ စိစစ်ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

### ဟိန္ဒူးသတ္တုတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသခံများက သတင်းစာရှင်းလင်း

သတင်း - မွန်းဦးနုဒီ  
ဓာတ်ပုံ - ရဲထွဋ်  
ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
ဟိန္ဒူးသတ္တုတူးဖော်ခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်၍ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့နယ် မြောင်မြို့ကျေးရွာ ဒေသခံများက ယနေ့နံနက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ Orchid Hotel ၌ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်၍ သတင်းမီဒီယာများအား အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)  
၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် ယခင်အမှတ်(၂) သတ္တုတွင်း ဦးစီးဌာနနှင့် Myanmar Pongpipat Company Ltd.(MPC) တို့ အကျိုးအမြတ်ခွဲဝေသည့်စာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီး လည်ပတ်သော ခဲမဖြူ သတ္တုတွင်းကြောင့် မြောင်မြို့ဒေသခံများ၏အိမ်များ၊ စိုက်ခင်းများ၊ ဥယျာဉ်ခြံမြေများ၊ ရေတွင်းရေကန်များနှင့် အိမ်ရာများ ပျက်စီးခဲ့ရကြောင်း၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ဒေသခံများက ထားဝယ်ခရိုင် တရားရုံးတွင် ထိခိုက်နစ်နာမှုများအတွက် လျော်ကြေးငွေရရှိရန် တရားစွဲဆိုခဲ့ကြောင်း မီဒီယာရှင်းလင်းပွဲမှ သိရသည်။  
“ရွာကစိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကထားလုပ်ဆောင်ပါတယ်။ ကုမ္ပဏီ စတင်လုပ်ကိုင်ခဲ့တဲ့ အချိန်ကစပြီး စွန့်ပစ်မြေစာ



ဟိန္ဒူးသတ္တုတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့နယ် မြောင်မြို့ကျေးရွာဒေသခံများက ရန်ကုန်မြို့၌ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်စဉ်

တွေကို သောက်သုံးရေအတွက် အသုံးပြုတဲ့ ရွာချောင်းထဲကို စွန့်ပစ်ခဲ့တယ်။ ရွာသူရွာသားတွေအနေနဲ့ အဲဒီအချိန်က စပြီး စွန့်ပစ်မြေစာတွေကို ချောင်းထဲ မစွန့်ပစ်ဖို့ ကုမ္ပဏီကိုပြောဆို ဆွေးနွေးမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်မှာ သိသာထင်ရှားတဲ့ ထိခိုက်မှုတွေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှာ ရွာမှာရေကြီးမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့တယ်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ တော့ အကြီးမားဆုံး ရေကြီးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့တယ်” ဟု မြောင်မြို့ကျေးရွာ ဒေသခံရွာသားတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးစုငယ်က ပြောသည်။  
အဆိုပါ သတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းကို လတ်တလောတွင် ဆိုင်းငံ့ထားပြီး ကုမ္ပဏီက ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် လက်ခံဖွယ်ဖြစ်သော သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု စီမံကိန်းကို တင်ပြခဲ့ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် သတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေဆဲ ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါအမှုကို လိုက်ပါဆောင်ရွက်နေသော ထားဝယ် ပရိဘိုဒ် ရှေ့နေများကွန်ရက်က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်စောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။





# ပါတီစွဲ၊ လူမျိုးစွဲ၊ ဝါဒစွဲများမထားရှိဘဲ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် တတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁၉)ရက် မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် လှိုင်းတုံ့မဲဆန္ဒ နယ်မှ ဦးခင်ဦးက ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ခရီးသွားလာရာတွင် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ ခံစားမှုရရှိစေရန် မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးစရိတ် လက်ခွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ပြင်ဆင်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/ မရှိ မေးမြန်းရာ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင် ဝင်းက လက်ရှိအခြေအနေတွင် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၁၉၆၆ ခုနှစ်က ထုတ်ပြန်ခဲ့သောဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာ၌ လိုက်နာကျင့်သုံးရမည့် ဘဏ္ဍာရေးလုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုင်ရာ အမိန့်ကြော်ငြာစာ(ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်း)ကို ခေတ်ကာလနှင့်လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေရန် ပြည်တွင်းပြည်ပပညာရှင်များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ပြင်ဆင်လျက်ရှိပြီး ယင်းဘဏ္ဍာရေးလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ မကြာမီပြီးစီးမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထိုသို့ ပြင်ဆင်ပြီးသည့်အခါ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ နိုင်ငံအကျိုးအတွက် ခရီးသွားလာရာတွင် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်အညီ ခံစားမှုရရှိစေရန်နှင့် ခေတ်ကာလနှင့် လျော်ညီရန် မြန်မာနိုင်ငံခရီးစရိတ် လက်ခွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ ပြင်ဆင်ပေးရန်ကိစ္စများကို ဆက်လက် သုံးသပ်ဆောင်ရွက်သွားရန် အစီအစဉ် ရှိပါကြောင်း။ ထိုသို့ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဝန်ထမ်းများ အမှန်တကယ်



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်

ကုန်ကျခဲ့သော ခရီးစရိတ်များကို ခံစားခွင့်ရရှိစေရန်နှင့် လက်ခံရရှိသူအတွက် အမြတ်အစွန်းမဖြစ်စေရန် စသည့် အခြေခံစည်းမျဉ်းများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစား၍ ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များ၊ ပညာရှင်များ၏ အကြံဉာဏ်များကိုပါ ရယူပြီး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ကျွန်းစုမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်တင်တင်ရီက ကျွန်းစုမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများကို Sanction နှင့်အဆင့်တိုးမြှင့်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ/ မရှိနှင့် မကျိုးကျွန်း ကိုယ်ထူကိုယ်ထကျောင်းကို အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း အဖြစ် ဝင်ပြုပေးနိုင်ခြင်း ရှိ/ မရှိ မေးမြန်းရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းက တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းစုမြို့နယ်အတွင်းရှိ စစ်ဘုကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်း၊ မင်းဂုတ်ကျေးရွာ အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)၊ ချောင်းဝကြီးကျေးရွာ အခြေခံပညာ

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က နှုတ်ခွန်းဆက် အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် တတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ယနေ့ ပြီးဆုံးမည့် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အစည်းအဝေးကာလအတွင်း ကြယ်ပွင့်ပြပေးခွန်း ၁၁၇ ခု မေးမြန်းဖြေကြားခြင်း၊ ကြယ်ပွင့်မပြပေးခွန်း ၁၅၄ ခု ဖြေကြားခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုများအနေဖြင့် အရေးကြီးအဆိုတစ်ခုအပါအဝင် အဆိုစုစုပေါင်း ၁၀ ခု တင်သွင်းနိုင်ခဲ့ပြီး မှတ်တမ်းတင်အဆို ၆ ခုနှင့် ဆက်လက်ဆွေးနွေးရန် ကျန်ရှိ အဆို ၄ ခု ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေကြမ်းများအနေဖြင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်တွင် စတင်ဆွေးနွေးခဲ့သည့် ဥပဒေကြမ်း ၅ ခု အပါအဝင် ဆွေးနွေးခဲ့သည့် ဥပဒေကြမ်း ၁၇ ခုရှိပြီး အတည်ပြုနိုင်သည့် ဥပဒေကြမ်း ၇ ခု ရှိပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဥပဒေကြမ်း ၁၀ ခု ကျန်ရှိပါကြောင်း။

ပြည်သူ့အကျိုးကို ရှေးရှုဆောင်ရွက်ကြသည့်ဆိုသော်လည်း ဥက္ကဋ္ဌအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးတို့ကို ဦးစားပေးပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့ရခြင်းများ ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူ့လူထု ထိခိုက်နစ်နာမှုမရှိစေရန် ရည်ရွယ်ခြင်းကို နားလည်ပေးကြစေလိုပါကြောင်း။

ပြည်သူ့အကျိုးကို ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးရန် အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် တည်ဆောက်ကြပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို စဉ်ဆက်မပြတ် ကာကွယ်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ကြရန် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော် တည်ထောင်နိုင်ရန်ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရန်၊ ဒီမိုကရေစီကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားပြီး ဒီမိုကရေစီလမ်းတွင် ဆူးငြောင့်ခလုတ်များ တွေ့လျှင် ပိုင်းဝန်းဖယ်ရှားကြရန်၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးတွက် အဖျက်အမှောင်လုပ်ငန်းများရှိလျှင် ပူးပေါင်းဖော်ထုတ်ပေးကြရန်နှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်လည်း စွမ်းဆောင်ပေးကြရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ကျင်းပမည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် ရွှင်လန်းတက်ကြွစွာဖြင့် ပြန်လည်ဆုံတွေ့နိုင်ကြပါစေ၊ မကြာမီရောက်ရှိတော့မည့် နှစ်သစ်အခါသမယတွင်လည်း အားလုံး ကျန်းမာချမ်းသာ ကြပါစေ၊ သွားလမ်းသာလို့ လာလမ်းဖြောင့်ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

(သတင်းစဉ်)

# ဒေသ၏အကျိုး၊ နိုင်ငံတော်၏အကျိုးကို ဆက်ထမ်းပိုး ထမ်းဆောင်ကြ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
ကျိုက်ထိုမြို့ရှောင်လမ်းနှင့် သထုံမြို့ရှောင်လမ်းများဖောက်လုပ်ရန် လမ်းနယ်အတွင်းပါဝင်သည့် လယ်မြေဧကအရေအတွက်နှင့် မြေယာလျော်ကြေးတန်ဖိုးငွေ သတ်မှတ်ပြီးပါက ရန်ပုံငွေတင်ပြတောင်းခံ၍ မြို့ရှောင်လမ်းဖောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က ယနေ့ကျင်းပသည့် အမျိုးသားလွှတ်တော် တတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၈ ရက်မြောက်နေ့တွင် ဖြေကြားလိုက်သည်။

မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) မှ ဦးအေးမင်းဟန်၏ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် ကားလမ်းမပေါ်ရှိ ကျိုက်ထိုမြို့နှင့် သထုံမြို့များ၌ ခရီးသွားပြည်သူများ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာသွားလာနိုင်ရန်နှင့် ယာဉ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရန်အတွက် မြို့ရှောင်လမ်းများ ဖောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ထိုသို့ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၁၀၅/၅ မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၀၀/၂ အထိ ၃ မိုင် ၆ ဇာလုံရှည်လျားသည့် လမ်းအူကြောင်းကို ကျိုက်ထိုမြို့ရှောင်လမ်းအဖြစ် ရွေးချယ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ သထုံမြို့ရှောင်လမ်းဖောက်လုပ်ရန် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပဏာမလမ်းအူကြောင်း၊ လမ်းဒီဇိုင်း တိုင်းတာပုံထုတ်ခြင်း လုပ်ငန်းများနှင့် ကွင်းဆင်းတိုင်းတာမှုများဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ လမ်းနယ်အတွင်းပါဝင်သွားသည့် လယ်မြေများကို ကွင်းဆင်းတိုင်းတာရန်နှင့် မြေယာလျော်ကြေး တန်ဖိုးသတ်မှတ်နိုင်ရေးဆောင်ရွက်ပေးရန် မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၅)မှ ဦးရဲထွဋ်၏ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လက်ပံတောင်းတောင် ကြေးနီစီမံကိန်း စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်၏ အစီရင်ခံစာအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ကော်မတီကို အသစ်ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းရန် အစီအစဉ် ရှိ/ မရှိ၊ ထိုကော်မတီကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းမည်၊ ဖွဲ့စည်းရာတွင် ဒေသခံများကို ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းရန် အစီအစဉ် ရှိ/ မရှိ မေးခွန်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းက လက်ပံတောင်းတောင်



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း

ကြေးနီစီမံကိန်းတွင် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ဖြစ်စဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကြေးနီမိုင်းလုပ်ငန်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် သင့်၊ မသင့်နှင့် ဆန္ဒပြုမှုဖြစ်စဉ်များ ထိန်းသိမ်းခြင်းတို့အပေါ် အခြေအနေအမှန်ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်အတွက် ပြီးခဲ့သည့်ပထမအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွင် အရေးကြီးအဆို တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ကို အဖွဲ့ဝင် ၁၆ ဦးနှင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း။

အဆိုပါ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်က အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာကို ၂၀၁၃ ခုနှစ် မတ်လက ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါကြောင်း၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေး အစီရင်ခံစာအပေါ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ကော်မတီအနေဖြင့် အစီရင်ခံစာပါ အကြံပြုချက် (၄၂)ချက်အပေါ်(၃၇)ချက်ကို ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

မရှိနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်ကလည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၁) မှ ဒေါ်မေသန်းနွဲ့၏ ဘိုကလေးမြို့နယ်၌ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းကြုံတွေ့နေရသော မိကျောင်းအန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးစေရန်အတွက် လူထုပညာပေးအစီအစဉ်များ ယခုထက် ပိုမိုဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/ မရှိ မေးခွန်း၊ ကရင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ နော်ခရစ္စတိုဖိုး (ခ) ဒေါက်တာအားကာမိုး၏ သံတောင်ကြီးမြို့နယ်အတွင်း သစ်တောကြီးပိုင်းနှင့် ကြိုးပြင်ကာကွယ်တောအတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးမြေများကို တရားဝင်လုပ်ပိုင်ခွင့် ရရှိရေးဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/ မရှိ မေးခွန်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဒေါက်တာကျော်၊ သန်းထွန်း(ကန်တုန်)၏ ရေစုပုံအား ကောင်းသည့် ယူကလစ်ပင်စိုက်ပျိုးရေးအစား နံ့သာဖြူ၊ နံ့သာနီ၊ သစ်ဗွေးအကျော်စသည့်အပင်များကို ဈေးကွက်စီးပွားရေးအတွက်စီမံချက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သွားရန် အစီအစဉ် ရှိ/ မရှိ မေးခွန်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းကလည်းကောင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၈ သို့





# ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) မှ တွေ့ရှိရသောအခက်အခဲနှင့် စိန်ခေါ်မှုများအပေါ် ကျော်လွှားနိုင်မည့်နည်းလမ်းများရှာဖွေရန်အတွက် ကော်မတီ၏မျက်နှာစုံညီ စည်းဝေး

သတင်း-ရဲခေါင်ညွှန်၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၀

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) မှ လုပ်ဆောင်နေသည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များအား ဆွေးနွေးရန်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) မှ လုပ်ငန်းများအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ရှိရသောအခက်အခဲနှင့် စိန်ခေါ်မှုများအပေါ် ကျော်လွှားနိုင်မည့် နည်းလမ်းများရှာဖွေရန်နှင့် NCA စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့်အဖွဲ့များအနေဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများမရှိအောင် ထိန်းသိမ်းသွားနိုင်ရန်အတွက် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့် ရေးကော်မတီ (JMC) ၏ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးကိုကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါ JMC ၏ ပထမဆုံး မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လှည့်သင်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန (NRPC) ရုံးခွဲ၌ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC-U) ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်က နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) ဖွဲ့စည်းလိုက်ခြင်းကြောင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ လျော့ချနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ RCSS နှင့် တပ်မတော်တို့ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများရှိသော်လည်း JMC လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်အတိုင်း သေချာစွာ စနစ်တကျညှိနှိုင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အဓိကအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) နှင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) နှစ်ခုဖွဲ့စည်းထားပြီး အဆိုပါကော်မတီ များ အပေါ်တွင်မှတစ်ဆင့် ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများရှိနေကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် ထောက်ပံ့သည့်အထောက်အပံ့များ စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရန်အတွက် ယမန်နေ့ကပင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဦးစီဖြစ် ငြိမ်းချမ်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ NCA စာချုပ်လက်မှတ်ထိုးထားသူများအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို စီမံ အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက NCA လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမပြုရသေးသည့် အဖွဲ့များကိုပါ ဆွဲဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်သောကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ပြီးမြောက်စေရန် စံပြုအနေဖြင့် စနစ်တကျဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

လိုအပ်သည့် ထောက်ပံ့မှုများအဖြစ် ကြားကာလဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ် များ၊ ဒေသအလိုက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ်များကိုပါ စီမံဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်၍ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများမရှိစေရန် ထိန်းသိမ်းသွားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အချို့နေရာ များတွင် နယ်မြေသတ်မှတ်ချက်များ တိတိကျကျ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ထားခြင်းမရှိ သေး၍ အောက်ခြေတပ်များအနေဖြင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုပါက JMC ၏ အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန်ဖြစ်သော ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများမရှိအောင် ထိန်းသိမ်းသွား နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများလုပ်နိုင်ရန်အတွက် မိုင်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများကို လည်း မိမိတို့ JMC ကပင် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ရာ အဓိကအားဖြင့် ပြည်သူလူထု အသုံးပြုသည့်နေရာများတွင် စနစ်တကျရှင်းလင်းရှင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ အား စီမံဆောင်ရွက်နိုင်မည့်လျှင် မိမိတို့ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အောင်မြင်နိုင်မည်



ဖြစ်ကြောင်း၊ တက်ရောက်လာကြသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) အဖွဲ့ဝင်များ အနေဖြင့် တစ်နှစ်တာအတွင်းတွေ့ကြုံခဲ့ရသည့်လိုအပ်ချက်၊ အားနည်းချက်၊ အကြံပြု ချက်များကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းတင်ပြဆွေးနွေးပေးရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းရှင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ JMC-U အတွင်း ရေးမှူး(၁) ဒေါက်တာရွှေခါးရဲက JMC-U ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) စောအိုင်းဇော်ဖိုး၏ နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကားကိုဖတ်ကြားရာတွင် တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ၏ အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များအရ JMC ကို အကောင်အထည်ဖော်လာခဲ့သည်မှာ တစ်နှစ်ကျော်သက်တမ်းအတွင်းရှိ လာပြီဖြစ်ကာလမည့် နှစ်သစ်မှစတင်ကာ JMC လုပ်ငန်းများကို ရာနှုန်းပြည့် လည်ပတ်နိုင်ရန်ရှိပါကြောင်း မိမိတို့ JMC ၏ တာဝန်မှာ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနေစဉ်ကာလအတွင်း အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကိုထိန်းသိမ်းရန်နှင့် ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ခြင်းမှတစ်ဆင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ရန်ပင် ဖြစ်ကြောင်း။

ယခုကာလတွင် ပြည်သူလူထုအပါအဝင် မိမိတို့လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ အကြား ယုံကြည်မှုအတိုင်းအတာအဆင့်တစ်ခုကို တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့သည်ကို အသိအမှတ်ပြုရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရရှိပြီးသောယုံကြည်မှုအဆင့်ကို ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင် သွားရန်အတွက် ယုံကြည်မှုထိခိုက်နိုင်သည့် ထိလွယ်ရလွယ်သောအပြောအဆိုနှင့် အပြုအမူများအားရှောင်ကြဉ်ရန်နှင့် ဖြစ်ပေါ်လာသောပဋိပက္ခများအား ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးဖြေရှင်းသွားကြရန် ထပ်မံနှိုးဆော်ပါကြောင်း။

JMC ၏ အခြေခံမူဖြစ်သည့် ဘက်မလိုက်ခြင်း၊ တရားမျှတခြင်း၊ ပွင့်လင်းမြင်သာ မှုရှိခြင်း၊ တန်းတူညီမျှမှုနှင့်ဂုဏ်သိက္ခာများကိုအခြေခံပြီး မိမိတို့၏လုပ်ငန်းများကို ပူးတွဲ အကောင်အထည်ဖော်သွားကြရန်လည်း ထပ်လောင်း သတိပေးပြောကြားလိုကြောင်း၊ JMC လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်မှုများသည် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့်အမျှအမီ ယုံကြည်မှုရရှိရန် အရပ်သားများပါဝင်မှုသည် အရေးကြီးသောအခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်သဖြင့် သက်ဆိုင်ရာလက်နက်ကိုင်အုပ်စုအပြင် တတိယအစုအဖွဲ့ဖြစ်သော

အရပ်သားပါဝင်မှုအခန်းကဏ္ဍအား မြှင့်တင်သွားရန်လိုအပ်ကြောင်းတို့ ပါရှိသည်။ ယင်းနောက် အရပ်ဘက်မှ JMC-U ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) ဦးမောင်မောင်ငြိမ်းက နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင် ပြည်နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့တွင် ဖွဲ့စည်းထားသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) များက ယင်းတို့ဒေသရှိ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေးလုပ်ငန်းများအကြောင်းကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ မျက်နှာစုံညီအစည်း အဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) မှ လုပ်ငန်း များအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ရှိရသော အခက်အခဲနှင့် စိန်ခေါ်မှု များအပေါ် ကျော်လွှားနိုင်မည့်နည်းလမ်းများအား ဆွေးနွေးအဖြေရှာခဲ့ကြသည်။

ဒေါက်တာရွှေခါးရဲက “ဒီနေ့ကတွေ့ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့် JMC-S တွေကနေ သူတို့တစ်နှစ်တာကာလအတွင်းမှာလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်တွေနဲ့ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာဘယ်လိုစိန်ခေါ်မှုတွေ တွေ့သလဲ။ နောက်ရှေ့ဆက်ပြီးတော့ ဘယ်လိုလုပ်ရင်ကောင်းမလဲဆိုတဲ့ သူတို့သုံးသပ်ချက်တွေကိုတင်ပြကြတာပဲရှိပါ သေးတယ်။ မနက်မှာတော့ တင်ပြချက်တွေအပေါ်မှာ အသေးစိတ် ဆက်လက်ဆွေးနွေး မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ NCA စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့ အဖွဲ့တွေအနေနဲ့ ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုများမရှိအောင်လုပ်ဖို့က ကျွန်တော်တို့ JMC ရဲ့အဓိကတာဝန်ပဲ။ မနက်ဖြန် မှာ တပ်မတော်နဲ့ RCSS/SSA တို့အကြားဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ထိတွေ့မှုကိုစွဲတွေလည်း ဆွေးနွေးမှာပါ” ဟု ပြောသည်။

ယနေ့ပြုလုပ်သည့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီများမှ ကော်မတီဝင် များဖြစ်ကြသည့် တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ်အစုအဖွဲ့ တိုင်းရှင်းသားလက်နက်ကိုင် ကိုယ်စားလှယ်အစုအဖွဲ့နှင့် အရပ်သားကိုယ်စားလှယ်အစုအဖွဲ့တို့မှ ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း ၆၇ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

## သင်္ဘောသားဝန်ဆောင်မှုကုမ္ပဏီများအား တိကျသောစည်းကမ်းများသတ်မှတ်ရန် လိုအပ်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၀

မြန်မာသင်္ဘောသားများနှင့် ပတ်သက် သော ပြဿနာများ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်း ရာတွင် သင်္ဘောသားဝန်ဆောင်မှု ကုမ္ပဏီ များ၌ တိကျသော စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း များရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ကူး သင်္ဘောသားအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ SRPS လိုအပ်တဲ့ သင်္ဘောသားဝန်ဆောင် မှုကုမ္ပဏီတွေရှိပါတယ်။ တချို့ကုမ္ပဏီ တွေဆို သင်္ဘောသားတွေဆီက ငွေကြေး မယူဘူး။ တကယ်သင်္ဘောပေါ်ရောက် အောင် တင်ပေးတယ်။ တချို့ကုမ္ပဏီ တွေဆို သင်္ဘောသားတွေဆီက ငွေကြေး လည်း ယူတယ်။ တကယ်လည်း အလုပ်ရအောင် လုပ်ပေးတယ်။ တတိယ အမျိုးအစားကတော့ ငွေယူပြီး သင်္ဘောပေါ်မှာ သေချာတဲ့အလုပ်ရ အောင် မလုပ်ပေးနိုင်ဘူး။ တချို့သင်္ဘော ပေါ်ရောက်ပြီး နှစ်လ သုံးလနဲ့ ပြန်လာ ရတယ်။ ဒါကြောင့် SRPS ကုမ္ပဏီ တွေကို ဝန်ကြီးဌာနက လိုင်စင်ချပေး

တဲ့အခါမှာ သင်္ဘောသားတွေအတွက် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုရှိတဲ့ တိကျ တဲ့စည်းကမ်းတွေရှိဖို့ လိုအပ်ပါတယ်” ဟု မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသား အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ကပ္ပတိန် ဦးစံသိန်းက ဟောလီးဒေးဟိုတယ်၌ ပြုလုပ်သော မြန်မာနိုင်ငံရေကြောင်းအတတ်ပညာရှင် များအသင်း နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနား တွင် ပြောသည်။

ယခုအခါ ဝိယက်နမ်သင်္ဘော သုံးစင်းနှင့် တရုတ်သင်္ဘောတစ်စင်းတို့ အပေါ်၌ လိုက်ပါလျက်ရှိသော မြန်မာ သင်္ဘောသားများမှာ ၁၈ လကြာသော်

လည်း လုပ်ခလစာမရဘဲ ဖြစ်နေကြောင်း၊ ရုရှား သင်္ဘောပေါ်၌ မြန်မာသင်္ဘောသား အယောက် ၂၀ သေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၆ ဦးမှာ ယခုထိတိုင် လျော်ကြေးမရဘဲဖြစ် နေကြောင်း၊ ယင်းအတွက် သင်္ဘောသား ဝန်ဆောင်မှုကုမ္ပဏီများတွင် တိကျသော စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများရှိရန် လိုအပ် လာပြီဖြစ်ကြောင်း ငှင်းက ပြောသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၌ သင်္ဘောသား ဝန်ဆောင်မှုကုမ္ပဏီ ၁၅၀ ခန့်ရှိကြောင်း၊ သင်္ဘောသားများအတွက် လိုအပ်သော စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများ တိတိကျကျ သတ်မှတ်ထုတ်ပြန်ပေးလိုက်ခြင်းဖြင့်

ပြဿနာတစ်စုံတစ်ရာ ပေါ်ပေါက် လာပါက တိုင်တန်းမှုများအပေါ် ထိထိ ရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာသင်္ဘောသားများအနေဖြင့် ယခုအခါ သင်္ဘောလိုက်ရာတွင် ငွေကြေး အသမတန်ပေးရခြင်း၊ အလိမ်ခံရခြင်း၊ သင်္ဘောပေါ်တွင် လုပ်ခလစာအပြည့် အဝမရရှိခြင်း စသော ပြဿနာများဖြင့် ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း သိရသည်။

**သတင်း-မြင့်မောင်စိုး၊ ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး (မြန်မာ့အလင်း)**

## ကျန်းမာရေးသင်တန်းမှ ထူးချွန်သူများအား ဆုချီးမြှင့်

စစ်တွေ ဒီဇင်ဘာ ၂၀

ရခိုင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနကဖွင့်လှစ်သော အခြေခံကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းကြိုကြပ်(၂)သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၇)နှင့် အမှတ်စဉ်(၆)မှ ထူးချွန်သူများအား ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက် နံနက်က စစ်တွေမြို့ မင်းဒေသန္တရကျန်းမာရေးဌာနတွင် ကျင်းပရာ ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာခင်အေး၊ ဒေါက်တာအောင်ကျော်၊ ဒေါက်တာအောင်အောင်၊ ဒေါက်တာအောင်ကျော်နှင့် ဒေါက်တာအောင်ကျော်တို့က ဆုများအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ ဆောင်းလှိုင်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ အဆိုပါအမှတ်စဉ်(၇)သင်တန်းသို့စစ်တွေမြို့နယ်မှအပ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ကျန် ၁၆ မြို့နယ်မှသင်တန်းသားသင်တန်းသူ ၁၀၀ တက်ရောက်ကြောင်း၊ ယခင်က သင်တန်း ဆင်းပြီးသော အမှတ်စဉ်(၆)သင်တန်းတွင်လည်း စစ်တွေမြို့နယ်မှအပ ကျန် ၁၆ မြို့နယ်မှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၀၂ ဦး တက်ရောက်အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



## စလင်း၌ အခမဲ့ ဆေးကုသပေး

စလင်း ဒီဇင်ဘာ ၂၀

စလင်းမြို့တွင် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်က ဒို့မေတ္တာပရဟိတ လူမှုကူညီမှုအသင်းမှဦးဆောင်၍ လူနာများကို အခမဲ့ဆေးကုသပေးခဲ့ရာ ဒေါက်တာ စိုးမြင့်အောင်နှင့်အဖွဲ့က စစ်ဆေး ကုသပေးပြီး တစ်ရက်တာ ဆေးဖိုးကုန်ကျငွေကို ဒို့မေတ္တာပရဟိတလူမှုရေးအသင်းက လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါအသင်းသည် စလင်းမြို့တွင် တစ်လတာကြိမ် အခမဲ့ ဆေးကုသပေးခြင်းအပြင် နာရေးကူညီခြင်း၊ မြေဆီပံဖြေဆေးလှူဒါန်းခြင်း၊ အောက်ဆီလျင်လှူဒါန်းခြင်း၊ မကွေးဆေးရုံသို့ လူနာသယ်ဆောင်ပေးခြင်း၊ တစ်လ တစ်ကြိမ် အခမဲ့ဆေးခန်းဖွင့်ပေးခြင်း၊ မီးသတ်ရေလှူခြင်းနှင့် အခမဲ့လမ်းခင်းရန် မြေအိမ်ဆောက်ခြင်းတို့ကိုပါ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ **စစ်ကြည် (စလင်း)**

### အီရတ်၌ ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုကိုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည်ဟု အီရန်ရှိ ကာဒ်အတိုက်အခံအုပ်စုများက တီဟီရန်အားစွပ်စွဲ

တီဟီရန် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
အီရန်နိုင်ငံမှ ကာဒ်လက်နက်ကိုင် အတိုက်အခံအုပ်စုများသည် ၎င်းတို့၏အဖွဲ့ဝင် ငါးဦးနှင့် အီရတ်နိုင်ငံသား ကာဒ်မျိုးနွယ်စု ရဲတစ်ဦးကို သေဆုံးစေခဲ့သည့် ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုကို အီရန်က လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပုဒ္ဒဟူးနေ့က စွပ်စွဲပြောကြားခဲ့သည်။

အင်္ဂါနေ့နောင်းပိုင်းက ဖြစ်ပွားသည့် ထပ်ဆင့်ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အာဘီမြို့အရှေ့ဘက် ကွိုင်ဆန်လုပ်ရုံ အီရန်နိုင်ငံသား ကာဒ်မျိုးနွယ်စု ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (PDKI) ရုံး အဆောက်အအုံများကို ထိမှန်ခဲ့သည်။ ပထမတစ်ကြိမ် ပေါက်ကွဲပြီးနောက် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ ကာဒ်အဖွဲ့များနှင့် ရဲများရောက်ရှိလာချိန်တွင် ပိုမိုကြီးမားသည့်ပေါက်ကွဲမှုတစ်ခု ထပ်မံဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း PDKI အဖွဲ့ဝင် အဇီဟာဆန်အာဒက်က ရိုက်တာသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

သေဆုံးသူများ၏ ဈာပနတွင်



ဟာဆန်က အီရန်တို့၏လက်ချက်ဖြစ်ကြောင်း သံသယရှိစရာမလိုဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ မည်သို့ဖြစ်စေ အဖွဲ့၏လုပ်ရားဆောင်ရွက်မှုများ ရပ်တန့်သွားလိမ့်မည် မဟုတ်ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။ အီရန်နိုင်ငံ၏ လူဦးရေရှစ်သန်းမှ ၁၀ သန်းအထိ ပမာဏရှိသည့် ကာဒ်မျိုးနွယ်စုများသည် နယ်စပ်တစ်လျှောက်ရှိ အီရတ်နှင့် တူရကီ (ရိုက်တာ)

### အိန္ဒိယအနောက်ပိုင်း နာမည်ကြီးဟိုတယ်တစ်ခု၌ မီးလောင်၊ ခြောက်ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

နယူးဒေလီ ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
အိန္ဒိယနိုင်ငံအနောက်ပိုင်း မဟာရက်ရှ်တရားပြည်နယ်ရှိ နာမည်ကြီးဟိုတယ်တစ်ခု၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူခြောက်ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ပြီး လူပေါင်းများစွာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း အဆင့်မြင့်ရဲအရာရှိတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

မဟာရက်ရှ်တရားပြည်နယ် ဝှန်ဒီယာခရိုင် ဘင်ဒယ်လ် ပလာဇာဟိုတယ်၌ မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဟိုတယ်တစ်ခုလုံးနီးပါး မင်္ဂလာဆောင်အခမ်းအနားအတွက် ဌားရမ်းထားချိန် မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သေဆုံးသူ ခြောက်ဦး၏ ရုပ်အလောင်းများကို ကယ်ဆယ်ရေးသမားများက သယ်ထုတ်သွားခဲ့ကြောင်း အမည်မဖော်လိုသူ ရဲအရာရှိတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ဟိုတယ်အတွင်း ပိတ်မိနေသူအများအပြား ကျန်ရှိနေသေးသည့်အတွက် သေဆုံးသူအရေအတွက် တိုးလာဖွယ်ရှိကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ မီးသတ်ယာဉ် ၁၅ စီး လာရောက်မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရပြီး ဟိုတယ်အတွင်း ပိတ်မိနေသူများကို ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ရကြောင်း မီးလောင်ဒဏ်ရာရရှိသူများကို နီးစပ်ရာ ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ရကြောင်း အချို့မှာ စိုးရိမ်ဖွယ်အခြေအနေရှိကြောင်း သိရသည်။

ကနဦးဖော်ပြချက်အရ မီးလောင်ခြင်းမှာ လျှပ်စစ်ပတ်လမ်း ချွတ်ယွင်းမှုကြောင့် ဟုသိရပြီး အကြောင်းရင်းမှန်ကိုသိရှိရန် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)

### ယူအေအီး၌ ကမ္ဘာ့ပထမဆုံး သိမ်းငှက်သင်တန်းကျောင်းဖွင့်

ဒူဘိုင်း ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စု (ယူအေအီး) ရှိ အဘူဒါဘီမြို့ အယ်လ် အင်န်မြို့၌ ကမ္ဘာ့ပထမဆုံး သိမ်းငှက်သင်တန်းကျောင်းကို ယနေ့တွင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း ယူအေအီးနိုင်ငံပိုင် သတင်းဌာနက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာအာရပ်တို့၏ သိမ်းငှက်ဖြင့် အမဲလိုက်သည့် ရိုးရာဓလေ့များ စဉ်းမျဉ်းများနှင့် ကျင့်ဝတ်များကို နားလည်စေရန် ရည်ရွယ်ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထို့အပြင် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ် အနုပညာတစ်ခုနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှုတစ်ခုအဖြစ် သိမ်းငှက်ထိန်းကျောင်းမှု၏တန်ဖိုးကို သတိပြုမှု တိုးမြှင့်လာစေရန် ဖြစ်ကြောင်း သိမ်းငှက်ထိန်းသိမ်းသူ စော်ဘွားများကလပ်၏ ဥက္ကဋ္ဌ ရိုက်ဟမ်ဒန် ဇာယက် အယ်လ်နာရန်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်များအား အာရပ်ကျွန်းဆွယ်နှင့် ယူအေအီးနိုင်ငံ၏ သမိုင်းယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များကို သင်ကြားပေးရန်အတွက် အဆိုပါစီမံကိန်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သူ သိမ်းငှက်ထိန်းသိမ်းသူ စော်ဘွားများကလပ်၏ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ မက်ဂျက်ဒ် အလီ အယ်လ် မန်ဆောရီက ယခုဖွင့်လှစ်သည့်သင်တန်းကျောင်းသည် မကြာမီ



တွင် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်မျိုးစုံတို့သင်ကြားရာ ဌာနတစ်ခုဖြစ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ထို့အပြင် သင်တန်းတွင် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ၊ နည်းလမ်းများနှင့်အတူ သင်ကြားရအတွင်း စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

### ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး၌ သတင်းသမား ၄၈ ဦး အသတ်ခံရ

ဝါရှင်တန် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး၌ သတင်းသမားပေါင်း ၄၈ ဦး အသတ်ခံရကြောင်း ဆီးရီးယားနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့သတင်းသမားများ သေဆုံးမှုနှုန်းအမြင့်ဆုံး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ငါးနှစ်မြောက် ဆက်လက်ရပ်တည်ခဲ့ကြောင်း သတင်းသမားများ အကာအကွယ်ပေးရေးကော်မတီက ယမန်နေ့က ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံတစ်ခုတည်း၌ သတင်းသမားပေါင်း ၁၄ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး အခြားသေဆုံးမှုနှုန်း အမြင့်ဆုံးတိုင်းပြည်မှာ အရှေ့အလယ်ပိုင်းနိုင်ငံများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် အီရတ်၊ ယီမင်၊ အာဖဂန်နစ္စတန်၊ ဆိုမာလီယာနှင့် လစ်ဗျားနိုင်ငံများသည် သတင်းသမားအသတ်ခံရမှုတွင် အဆင့်နှစ်မမြောက် အထိအသီးသီးရပ်တည်နေကြောင်း သိရသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းသေဆုံးခဲ့ရသော သတင်းသမား ၄၈ ဦးတွင် စစ်မြေပြင်၌ သေဆုံးသူ ၂၆ ဦး၊ လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခံရသူ ၁၈ ဦးနှင့် အန္တရာယ်များသော နေရာ၌ သတင်းရယူရင်း သေဆုံးသူ သုံးဦးနှင့် အခြားတစ်ဦးမှာ မည်သည့်အတွက်ကြောင့် သေဆုံးခဲ့ရသည်ကို ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားခြင်းမရှိပေ။ (ဆင်ဟွာ)

## မက္ကဆီကိုရှိ မီးရှူးမီးပန်းများရောင်းသည့်ဈေး၌ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား

မက္ကဆီကိုစီးတီး ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
မက္ကဆီကိုရှိ မီးရှူးမီးပန်းများ ရောင်းသည့်ဈေးအတွင်း အင်္ဂါနေ့က ပေါက်ကွဲမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူ ၃၁ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးကာ လူပေါင်းများစွာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ပေါက်ကွဲမှုများဖြစ်ပွားပြီးနောက် တစ်ရက်တွင် မက္ကဆီကိုအပြင်ဘက်ရှိ အဆိုပါဈေး၌ စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများက ရှာဖွေစစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ယခုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပေါက်ကွဲမှုသည် မက္ကဆီကိုမြို့တော်မြောက်ပိုင်းမှ ၃၂ ကီလိုမီတာ(မိုင် ၂၀ အကွာ) တွင် တည်ရှိသည့် နိုင်ငံ၏အထက်ကရစ်သော မီးရှူးမီးပန်းများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားရာ အစုအဝေးဖြစ်သည့် တာတီပက်ရှိ ဈေး၌ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုကြာမြင့်ပြီးနောက် တတိယကြိမ် ပေါက်ကွဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပေါက်ကွဲမှုအတွင်း လူ ၇၂ ဦး ထက်မနည်း ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ၅၃ ဦးမှာ



ပျောက်ဆုံးနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ဒေသပြောကြားခဲ့သည်။ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားအလောင်းများ ပြန်ကျသွားခဲ့ကြောင်း မျက်မြင် သက်သေတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။ (ရိုက်တာ)

### အမေရိကန်၏ ပိတ်ဆို့မှုများကို ပြန်လည်တုံ့ပြန်မည်ဟု ရုရှားပြောကြား

မော်စကို ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
ရုရှားအစိုးရအဖွဲ့က အမေရိကန်က ရုရှားကို ထပ်မံပြုလုပ်လာသည့် ပိတ်ဆို့မှုအသစ်များကြောင့် နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးကို ထိခိုက်လာစေသဖြင့် မော်စကိုအနေဖြင့်လည်း ထိုသို့ပိတ်ပင်လာမှုများကို ကိုယ့်နည်းကိုယ့်ဟန်ဖြင့် တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပုဒ္ဒဟူးနေ့က ပြောကြားခဲ့သည်။

အမေရိကန်သည် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးပျက်ပြားစေမည့် လမ်းကြောင်းအပေါ် ဆက်သွားနေသည့်ဟု မှတ်ယူကြောင်း ရုရှားအစိုးရအဖွဲ့မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒီမက်ထရီပတ်စကော့က သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် သတင်းထောက်များအား ပြောကြားခဲ့သည်။ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို ပိတ်ဆို့မှုများက ယိုယွင်းစေလိမ့်မည် ဖြစ်ကြောင်း ရုရှားအနေဖြင့်လည်း အထိုက်အလျောက် တုံ့ပြန်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ခရိုင်းမီးယားကို ရုရှားကျူးကျော် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ယူကရိန်း၌ ပဋိပက္ခများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ရုရှားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ကုမ္ပဏီများကို အမေရိကန်က ပိတ်ဆို့မှုများ ပိုမိုပြုလုပ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ (ရိုက်တာ)

# မြန်မာ့ရေသယံဇာတအကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီတိုင်းတာရေးကိရိယာများဖြင့် တိုင်းတာနေပြီ

မြန်မာနိုင်ငံသည် တောင်တန်းများ၊ မြေပြန့်လွင်ပြင်များ၊ မြစ်များ၊ ပင်လယ်များ၊ ဝန်းရံနေသောနိုင်ငံဖြစ်သည်။ တောတောင်များ ထူထပ်ပြီး ရေမြေသဘာဝအလှအပများဖြင့် ဝန်းရံနေသော နိုင်ငံဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံမြေမျက်နှာသွင်ပြင် အနေအထား များမှာ တောတောင်အထပ်ထပ်၊ တောင်အသွယ်သွယ်၊ သစ်တောများဖြင့် အနီးအဝေး၊ အနိမ့်အမြင့်၊ မြေပြန့်လွင်ပြင် များဖြင့် တည်ရှိနေသော နိုင်ငံဖြစ်သည်။ မြေမျက်နှာသွင်ပြင်ပေါ် ရှိ အနိမ့်အမြင့်များကို တိတိကျကျတိုင်းတာခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံစုံ၊ ဖြားရေးအတွက် စီမံကိန်းများချမှတ်ရေးဆွဲနိုင်ခြင်း၊ ဒီဇိုင်းတွက်ချက်၍ တည်ဆောက်ရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်း များအတွက် မရှိမဖြစ် တိုင်းတာရမည့်လုပ်ငန်းဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့ မြေမျက်နှာသွင်ပေါ်ရှိ အထက်အောက် အကွာအဝေး၊ အနိမ့် အမြင့်များအား ဆက်စပ်တိုင်းတာခြင်းကို မြေတိုင်းနည်းပညာဟု ခေါ်သည်။

ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် စကေးကြီးမြေပုံများ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲသည်။ GEODEPIC SURVEY မှာ ကမ္ဘာ့မြေမျက်နှာသွင်၏ လုံးဝန်းမှုအားကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားကာ တိုင်းတာခြင်းဖြစ်ပြီး ကျယ်ဝန်းသော ဧရိယာများကို တိုင်းတာတင်ပြသည့်အခါတွင် သုံးသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမြေတိုင်းနည်းပညာ ဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံ နယ်နိမိတ်တိုင်းတာရာတွင် အသုံးပြုသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အဓိကမရှိမဖြစ်လိုအပ်သော အခြေခံရေ တိုင်းနှင့် မြေတိုင်းသင်တန်းကျောင်းကို ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်က ပျော်ဘွယ်မြို့တွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီး ဌာနက ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

အခြေခံမြေတိုင်းသင်တန်းကျောင်း၌ မြေတိုင်းဘာသာ ရပ်အနေဖြင့် သံကြိုး၊ မြေတိုင်းကွန်ပါ၊ နိမ့်မြင့်တိုင်းကိရိယာ၊ မြေတိုင်းခုံကိရိယာ၊ DOLIFE (TOTAL STATION) များသာရှိပြီး လက်တွေ့အသုံးပြုခြင်း ကွန်တိုမြေပုံရေးဆွဲနိုင် သည့်အထိ သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့သည်။ သင်တန်းကျောင်းမှ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသော ဒု-လ/ထ အကောက်ခွန်မှူး (ဆည်)

ဝန်ထမ်းများနှင့် လ/ထအကောက်ခွန်မှူး(ဆည်)တို့ အား သင်တန်းများ ပို့ချပေးခဲ့သည်။ သင်တန်းအပတ်စဉ် (၁၉) အထိ သင်တန်းသား ၄၀၄ ဦးကို သင်တန်းပို့ချပေးခဲ့သည်။ ဤကဲ့သို့ သင်တန်းပို့ချပေးခဲ့သဖြင့် ဆည်မြောင်းလုပ်ငန်း အခြေခံများ၊ ဝေဟာရအခေါ်အဝေါ်များကို သိရှိနားလည် သဘောပေါက်ပြီး ကွင်းဆင်း၍ ဆည်မြောင်းပေးပေးမှုကို ကြီးကြပ် ခြင်း၊ သီးနှံမှတ်တမ်းများ ကောက်ယူခြင်း၊ ဆည်မြောင်းတာဝန် ထိန်းသိမ်းခြင်းဆိုင်ရာပြုစုမှုများကို တားဆီးခြင်း၊ အခွန်တော် ကိစ္စရပ်များကို မှန်ကန်စွာဆောင်ရွက်လာနိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ တွင် ပျော်ဘွယ်သင်တန်းကျောင်း၌ပင် မြေပြင်တိုင်းတာ ခြင်းလုပ်ငန်းရပ်များ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန် ရည်ရွယ် ၍ "SP-80s GNSS Receiver Garmin Aquamap 80s Echo Sounder လက်တွေ့အသုံးချသင်တန်း" ဖွင့်လှစ် သင်ကြားပေးခဲ့သည်။

ယခုအခါ ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ မြေတိုင်းပညာများခေတ်မီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသဖြင့် နည်းပညာအရ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ခေတ်မီမြေတိုင်းပညာရပ်များကို သိရှိနားလည်နိုင်ရန်အတွက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်က ပျော်ဘွယ်မြို့ အခြေခံ ရေတိုင်းနှင့် မြေတိုင်းသင်တန်းကျောင်း၌ မြေပြင်တိုင်းတာ

ခြင်းနှင့် မြေပုံထုတ်ခြင်း၊ နည်းပညာအသုံးချသင်တန်းကို ဖွင့်လှစ် ခဲ့ပါသည်။ သင်တန်းအတွက် လိုအပ်သော သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ ဖြစ်သည့် COMPUTER များ၊ AUTO LEVEL TOTAL STATION များကို ဝယ်ယူဖြည့်တင်းထားသည်။ သင်ကြားမည့် ကိရိယာများမှာ AUTO LEVEL TOTAL STATION, DIFFERENTIAL GPS တို့ဖြစ်သည်။ ခေတ်မီမြေတိုင်းကိရိယာများ အသုံးပြု၍ မြေတိုင်းတာခြင်း၊ မြေတိုင်းကိရိယာမှ AUTOCAT LAND DEVELOPMENT SOFT WARE နှင့် ချိတ်ဆက်ပုံထုတ်ခြင်း၊ မြေတိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်းများ၏ အခြေခံလိုအပ်ချက်များနှင့် တိုင်းတာခြင်း၊ နည်းစနစ်များကို စာတွေ့ လက်တွေ့ ကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်တိုင်းတာပြီး ကွန်တိုမြေပုံထုတ်သည်အထိ သင်ကြား ပေးသည်။

ပျော်ဘွယ်မြို့ အခြေခံရေတိုင်းနှင့် မြေတိုင်းသင်တန်း ကျောင်းတွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီးသော ကိရိယာများဖြင့် ပစ္စည်း တင်သွင်းသည့် Suntace ကုမ္ပဏီမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် စူးစမ်း လေ့လာရေးဌာနခွဲမှ အတွေ့အကြုံရှိပြီးသည့် သင်တန်းနည်းပြ များက စာတွေ့ လက်တွေ့တွင်ဆင်းကာ ဒု-လ/ထ ဦးစီးမှူး (မြို့ပြ)၊ လ/ထဦးစီး(မြို့ပြ)၊ ဒု-ဦးစီးမှူး(မြို့ပြ) သင်တန်းသား ၃၀ အား သင်တန်းကာလ သုံးပတ်ကြာ သင်တန်းပို့ချပေးသွား မည်ဖြစ်သည်။ သင်တန်းများကို ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်ပို့ချသွား မည်ဖြစ်သည်။

ဤကဲ့သို့ တိုးတက်သော နည်းပညာများအား ခေတ်မီသော နောက်ဆုံးပေါ် စက်ကိရိယာများဖြင့် မြေတိုင်းတာခြင်းကို ပိုမိုတိကျမှန်ကန်စွာ တိုင်းတာနိုင်မည်ဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ၏ အကြံအစည်ထုတ်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် မှန်ကန်တိကျသော ပညာရပ်ဖြစ်၍ မြေပြင်တိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်းရပ်များ ပိုမို တိုးတက်ကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက် ပါသည်။

သတင်းဆောင်းပါး - တင်လှိုင်(မိတ္ထီလာ)



မြေတိုင်းတာခြင်းနှင့် မြေပုံထုတ်နည်းပညာသင်တန်းသားများ လေ့ကျင့်တိုင်းတာနေစဉ်

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သဘာဝအတိုင်းတည်ရှိသော အရာများ (NATURAL FEATURES SOFT DETAIL) နှင့် လူတို့ဆောက်လုပ်ထားသော အရာများ (MAN-MADE FEATURES HARD DETAIL) တို့၏ တည်နေရာ (LOCATION)၊ အနေအထား (POSITION)၊ သုံးဖက် မြင်အတိုင်းအတာ (3 DIMENSION) တို့ကို ရယူသော အသုံးချသုံးပညာတစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။

ဤကဲ့သို့ တိုင်းတာရာတွင် မြေမျက်နှာသွင်ပြင်ပြုလုပ်သော တိုင်းတာမှုများ (LAND SURVEYING)၊ ကောင်းကင်မှ ပြုလုပ်သော တိုင်းတာမှုများ (AERIAL SURVEYING)၊ ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာမြစ်ချောင်းများနှင့် ပတ်သက်သော တိုင်းတာ မှုများ (HYDROGRAPHIC SURVEYING (OR) BAT HYMETRIC SURVEYING) ဟု ကဏ္ဍများ ခွဲခြားနိုင်သည်။

မြေပြင်တိုင်းတာခြင်း (LAND SURVEYING) ကို အဓိကအားဖြင့် (PLANE SURVEY) ပြင်ညီမြေ တိုင်းခြင်း၊ (GEODEPIC SURVEY) ဟု ခွဲခြားနိုင်သည်။ ပြင်ညီမြေတိုင်းခြင်းကို မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုပတ်ပတ်ခြင်း၊

## အရည်အသွေးအာမခံချက်မရှိသော ငရုတ်သီးမှုန့်များ၊ မဆလာများနှင့် ပတ်သက်၍ အများပြည်သူသိရှိရန် အသိပေးကြေညာချက်

၁။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် အရည်အသွေးစစ်မှန်ကောင်းမွန်ပြီး ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသော အစားအသောက်များကို အများပြည်သူတို့ စားသုံးနိုင်ရန် စဉ်ဆက်မပြတ် စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ဈေးကွက်များ၌ ရောင်းချလျက်ရှိသော ငရုတ်သီးမှုန့်များ၊ မဆလာများကို နမူနာ ကောက်ယူစစ်ဆေးရာ အောက်ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်များဖြင့် ထုတ်လုပ်သော ငရုတ်သီးမှုန့်၊ မဆလာမှုန့်များသည် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ အစားအသောက်ထုတ်လုပ်ခြင်းထောက်ခံချက် ရရှိထားခြင်းမရှိပါ၍ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှုနှင့် အရည်အသွေးအာမခံချက် မရှိပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

၃။ ဈေးကွက်ရှိ ငရုတ်သီးမှုန့်အမျိုးမျိုးအား ဈေးကွက်ထောက်လှမ်းစောင့်ကြည့်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

စဉ်	အမှတ်တံဆိပ် အမည်	အစားအသောက် အမျိုးအစား	လုပ်ငန်းလိပ်စာ
၁။	ပစ်တိုင်းထောင်	ငရုတ်သီးမှုန့်	အမှတ်တံဆိပ်ပေါ်တွင်လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ။
၂။	ရွှေကျီး	ငရုတ်သီးမှုန့်	ပွဲရုံ(၆၇-အေ)၊ ကျောက်စိမ်းလမ်း၊ ရတနာထွန်းပွဲရုံတန်း၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်။ ၀၉-၅၃၂၀၉၁၆၊ ၀၅၅-၅၅၇၂၂(လိုင်းခွဲ-၃၂၇)၊ စက်ရုံအမှတ်(၂၅၇)၊ ရွှေမြို့တော်(၁၅)လမ်း၊ မော်လမြိုင်စက်မှုဇုန်၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်။ ၀၉-၅၃၂၁၅၀၅၊ ၀၉-၈၇၂၅၄၄၇
၃။	ရွှေကျောက်ဆည်/ SKS	ငရုတ်သီးမှုန့်	၀၉-၄၀၀၀၂၄၂၅ အမှတ်တံဆိပ်ပေါ်တွင် လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ။
၄။	စပယ်ဦး	ငရုတ်သီးမှုန့်	အမှတ်တံဆိပ်ပေါ်တွင် လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ။
၅။	ရွှေ	ငရုတ်သီးမှုန့်	အမှတ်တံဆိပ်ပေါ်တွင် လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ။
၆။	ရွှေတီ	ငရုတ်သီးမှုန့်	အမှတ်(၁)ဈေးကြီး၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်။ ၀၅၅-၂၂၁၂၂
၇။	မြဝတီ	ငရုတ်သီးမှုန့်	အမှတ်(၂)ဈေးသစ်၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်။ စက်ရုံအမှတ်(၂၇)၊ ရွှေမြို့တော်(၅)လမ်း၊ မော်လမြိုင်စက်မှုဇုန်၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်။
၈။	စိန်	ငရုတ်သီးမှုန့်	အမှတ်(၇၃)၊ ဈေးသစ်ဈေး၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်။
၉။	ကောင်းကောင်း	ငရုတ်သီးမှုန့်	ဆိုင်အမှတ်(၁၁၁)၊ အမှတ်(၂)ဈေးသစ်၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်။ ၀၉-၂၅၅၇၂၅၄၉၃၊ ၀၉-၇၉၆၀၉၃၄၃၀၊ ၀၉-၇၆၆၆၆၆၆၆၆၆
၁၀။	ကရဝိက်	ငရုတ်သီးမှုန့်	ဆိုင်အမှတ်(၃၈-အေ)၊ ကမ်းနားလမ်း၊ ဖက်တန်း၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ မွန်ပြည်နယ်။ ၀၅၅-၂၃၁၀၅၊ ၀၅၅-၂၂၂၆၆၊ ၀၉-၅၀၁၇၄၃၁၊ ၀၅၅-၂၅၃၉၃၊ ၀၅၅-၂၆၇၄၄

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

## ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မြန်မာစာဌာန (၇၅)နှစ်ပြည့် စိန်ရတုအထိမ်းအမှတ် စာတမ်းဖတ်မည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် မြန်မာစာဌာန၏ (၇၅) နှစ်ပြည့် စိန်ရတု အထိမ်းအမှတ်စာတမ်းဖတ်မည်အထိမ်းအမှတ် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဝိဇ္ဇာဇာရများနှင့် ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက် မှ ၂၃ ရက်အထိ နှစ်ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် စတင်မည်ဖြစ်ကာ ဆပ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာခင်အေး (မောင်ခင်မင်-ဇနကျွ)က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားကာ ဒေါက်တာသန်းဦးနှင့် ဒေါက်တာမြင့်ကြည်တို့က အလှည့်ကျ သဘာပတ်များအဖြစ် ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ဆရာဇော်ရှိ၏ ‘ထူးခြားသော ကိုလိုနီခေတ်ကဗျာများ’ စာတမ်းကို ဆရာမင်းယုဝေ၊ ဆရာမင်းသုဝဏ်၏ ‘ဇာတိမာန်ကဗျာများ ထဲမှ ဒေါင်းကဗျာများ’ စာတမ်းကို ဒေါက်တာစိုးလွင်၊ ‘ပြဇာတ် လောင်းရိပ်အောက်က သတင်းစာ အရေးအသားများ’ စာတမ်းကို ဦးအေးချို (မဟာဝိဇ္ဇာ)၊ ‘မြန်မာစာပေ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး အတွက် ဖွံ့ဖြိုးဆောင်ရွက်သော ဦးဖေမောင်တင်နှင့်တပည့်များ၏ ဂုဏ်ရည်’ စာတမ်းကို ဒေါက်တာခင်သန်းဦး (မမိုးမြေ)၊ ‘သီရိ လောဝါဒသုတ်လာ ပျိုကဗျာလင်္ကာများ’ စာတမ်းကို ဆရာ သူရဇော်၊ ‘တက္ကသိုလ်ဝန်းကျင်ကဗျာများ ၁၉၆၄-၁၉၇၁’ စာတမ်းကို ဒေါက်တာစုစုလွင်၊ ‘ပေစာထုပ်ကြိုး ဝေါ်ရှိရုပ်ပုံ၊ အပြောက်အဖမ်းနှင့်ကြိုးစာကို လေ့လာခြင်း’ စာတမ်းကို ဦးရဲမြင့် (ပါမောက္ခကြီး၊ ရူပဗေဒ)၊ ‘ရသစာပေတွင် တွေ့ရသော ဇာတ်ဆောင်စရိုက် ဖန်တီးမှုသဘော’ စာတမ်းကို သီဟနှင့် ‘ခေတ်ကိုထင်ဟပ်နေသည့် သတင်းနောက်ခံ ကာတွန်းများ’

ထုတ်မပြောသောအနက်’ စာတမ်းကို ဒေါက်တာသက်ရည် အေးတို့က ဖတ်ကြားကြမည်ဖြစ်သည်။ စာတမ်းဖတ်ပွဲ ဒုတိယနေ့တွင် ဒေါက်တာဒေါ်ပို့နှင့် ဒေါ်မာလေးတို့က အလှည့်ကျသဘာပတ်များအဖြစ် ဆောင်ရွက် ပြီး ဒေါက်တာသန်းထွန်း၏ ‘ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မြန်မာစာဌာန၏ ပထမများစာတမ်း’ ကိုလည်းကောင်း၊ ဆရာသခင်၏ မြေတော် ရင်းဝယ်’ စာတမ်းကို တက္ကသိုလ်ဝင်းမွန် ‘ဝန်ကြီးပဒေသရာဇာ၏ စာပေလမ်းသစ်’ စာတမ်းကို ဒေါက်တာခင်ဆွေမြင့်၊ ‘ယနေ့ ခေတ် ရုပ်သံလွင်မီဒီယာများနှင့်မြန်မာစကား’ စာတမ်းကို ဒေါ်သန္တာခင်၊ ‘ရသစာပေ’ ရုပ်သံနှင့်ခေါင်းဆောင်မှုစွမ်းရည်’ စာတမ်းကို ဒေါက်တာနီလာမြင့်၊ ‘ထိုင်နိုင်ခြင်း Mahasarakham University မြန်မာစာပေနှင့် မြန်မာယဉ်ကျေးမှုသင်ကြားရေး’ စာတမ်းကို မဇင်ဇင်မင်း (Mahasarakham University, Thailand)၊ ‘မြန်မာစာဌာနနှင့် ပြင်ပစာပေလောက’ စာတမ်း ကို မောင်ခင်မင် (ဇနကျွ)၊ ‘ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ကျွန်တော်’ စာတမ်းကို စောလူ၊ ‘ကျွန်တော်သိသော တရုတ်ပညာရှင်၏ မြန်မာ ယဉ်ကျေးမှုလေ့လာရေး’ စာတမ်းကို Mr. Yang Yang (Nanjing Normal University, China)၊ ‘မြန်မာစာပေ တွင် ခေတ်ပေါက်ဗျာ၏ အခန်းကဏ္ဍ’ စာတမ်းကို ဦးဝင်းမောင်၊ ‘အစောဆုံး မြန်မာကျောက်စာများနှင့် ခေတ်ပြိုင်ကျောက်စာ များ’ စာတမ်းကို ဦးကျော်ဦးလွင်၊ ‘မြန်မာစာပေမြန်မာစကား ရှင်သန်ရေး’ စာတမ်းကို ဒေါက်တာလဲ့လဲ့ဝေ၊ ‘မြန်မာစာပေပါရဂူ ဘွဲ့ခရီး’ စာတမ်းကို ဒေါက်တာအောင်မြင်ဦးတို့က ဖတ်ကြား ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

## ခရီးသည်တင်ရေယာဉ်များ စည်းကမ်းနှင့်ကိုက်ညီမှု ရှိ မရှိ စစ်ဆေး

သရက် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် ဆင်ပေါင်ပဲခူးမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် မြို့မဆိပ်ကမ်း၌ ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်က ရေကြောင်းပို့ဆောင် ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ ပါဝင်သောအဖွဲ့သည် ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်းအတွင်း ပြေးဆွဲနေသော ခရီးသည်တင်ရေယာဉ် ၁၇ စင်းကို ရေယာဉ်မထွက်ခွာမီ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီမှု ရှိ/မရှိ စစ်ဆေးခြင်း၊ သတ်မှတ်ခန့်ခွဲခြင်းအားထက် ပိုမိုတင်ဆောင်ခြင်းများ မပြုရန်နှင့် လုံလောက်သော အသက်ကယ်ပစ္စည်းများထားရှိမှုတို့ကို စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မေသူလွင်(မကွေးကိုယ်ပွား)

# မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲရာတွင် ဆေးထိုးအပ်ပေါင်းသုံးမှုကြောင့် HIV/AIDS ပိုမိုဖြစ်ပွား

မြန်မာ့အလင်း ၂၀၁၆ ခုနှစ် သုတေ

ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း လူငယ်များကြား မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲရာတွင် ဆေးထိုးအပ် ဆေးထိုးပြန်ပေါင်းသုံးမှုကြောင့် HIV/AIDS ဖြစ်ပွားမှုနှုန်း ပိုများကြောင်း ကချင်ပြည်နယ် အားမာန်သစ်ကွန်ရက်မှ Focal Person ဒေါ်နွယ်နွယ်ဝင်းက မြန်မာ့အလင်းကို အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

ကချင်ပြည်နယ်တွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် သုတေ သနပြုချက်အရ အိမ်ခြံအိုင်ဦးပိုးကူးစက် မှုနှုန်းမှ မူးယစ်ဆေးအကြောထိုးသွင်း သူတွင် ၃၉ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း အမျိုး သမီး လိင်လုပ်သားများအတွင်း ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ အတွင်း ၁ ဒသမ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး ကချင်ပြည်နယ်ကို အိမ်ခြံအိုင်ဦးပိုးကူး စက်မှုအရ ဆေးထိုးအပ်ပေါင်း သုံးစွဲရာတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး အကြောထိုးသွင်းတာ ပိုပြီးတော့ အကြောထိုးသွင်းတာ ပိုပြီးတော့ အမြစ်များသလို လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာကနေ လည်း ကူးစက်တာရှိတယ်။ အိမ်ခြံအိုင်ဦး ပိုးကူးစက်မှုနှုန်းလျော့ကျအတွက် မူးယစ် ဆေးဝါး သုံးစွဲတဲ့နေရာမှာ ဆေးထိုးအပ် ဆေးထိုး ပြန်ပေါင်းသုံးမှုကို လျော့ချဖို့ လိုသလို တာဝန်ရှိသူတွေအနေနဲ့ ပညာ ပေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွေ၊ အခြား သော လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ထိထိရောက်ရောက် လုပ်ဆောင်သွားဖို့လိုတယ်။ အချို့ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်သူတွေအနေနဲ့ ပညာပေးတဲ့ အခန်းကဏ္ဍတွေမှာ မူးယစ်ဆေးဝါး အားနည်းနေပါတယ်။

“အိမ်ခြံအိုင်ဦးပိုးကူးစက်မှု အိမ်ခြံအိုင်ဦး ပိုးကူးစက်မှုနှုန်းလျော့ကျအတွက် မူးယစ် ဆေးဝါး သုံးစွဲတဲ့နေရာမှာ မူးယစ်ဆေးဝါး အကြောထိုးသွင်းတာ ပိုပြီးတော့ အကြောထိုးသွင်းတာ ပိုပြီးတော့ အမြစ်များသလို လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာကနေ လည်း ကူးစက်တာရှိတယ်။ အိမ်ခြံအိုင်ဦး ပိုးကူးစက်မှုနှုန်းလျော့ကျဖို့အတွက် မူးယစ် ဆေးဝါး သုံးစွဲတဲ့နေရာမှာ ဆေးထိုးအပ် ဆေးထိုး ပြန်ပေါင်းသုံးမှုကို လျော့ချဖို့ လိုသလို တာဝန်ရှိသူတွေအနေနဲ့ ပညာ ပေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွေ၊ အခြား သော လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ထိထိရောက်ရောက် လုပ်ဆောင်သွားဖို့လိုတယ်။ အချို့ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်သူတွေအနေနဲ့ ပညာပေးတဲ့ အခန်းကဏ္ဍတွေမှာ မူးယစ်ဆေးဝါး အားနည်းနေပါတယ်။

ကူးစက်မှုနှုန်းလျော့ကျအတွက် မူးယစ် ဆေးဝါး သုံးစွဲတဲ့နေရာမှာ ဆေးထိုးအပ် ဆေးထိုး ပြန်ပေါင်းသုံးမှုကို လျော့ချဖို့ လိုသလို တာဝန်ရှိသူတွေအနေနဲ့ ပညာ ပေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွေ၊ အခြား သော လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ထိထိရောက်ရောက် လုပ်ဆောင်သွားဖို့လိုတယ်။ အချို့ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်သူတွေအနေနဲ့ ပညာပေးတဲ့ အခန်းကဏ္ဍတွေမှာ မူးယစ်ဆေးဝါး အားနည်းနေပါတယ်။

ကချင်ပြည်နယ်တွင် ခုခံ/ကျ ကာလသားရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးဌာန AIDS STb Team မြန်မာ့အလင်း အဖွဲ့မှ မိခင်မကလေး သို့ HIV ပိုးကူးစက်မှု ကာကွယ် တားဆီးရေးစီမံချက် ၁၂ မြို့နယ်၊ ရာနန်းပြည် ကွန်ဒိုအသုံးပြု ရေးစီမံချက် လေးမြို့နယ်၊ ART ဆေးတိုက်ကျေးဇူးစီမံချက် ၁၂ မြို့နယ်၊ အိမ်ထိုင်ရာရောက် ပြုစုစောင့်ရှောက် ခြင်းလုပ်ငန်းစီမံချက်ကို သုံးမြို့ နယ်တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာ့အလင်းကို ပြောကြားခဲ့သည်။



## မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

ရန်ကင်း ဒီဇင်ဘာ ၂၀

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ကူးတိုဆိပ်ရပ်ကွက်တွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၉ ရက် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့မှ ဖွဲ့စည်းပြီး မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ပြည်ထောင်စုဆေးနှင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးမြတ်ကိုထွေးနှင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးကျော်လွင်ဦး၊ ဦးဆောင်သော သန္ဓေ/အရန်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့ အစည်းများ၊ ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ နှင့် ရပ်မိရပ်ဖများပူးပေါင်း၍ တစ်ပတ်ခန့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း နှင့် အတူတကွ အလုပ်ရုံ သို့လျှောက်လှမ်းရာများနှင့် စက်သုံးဆီဆိုင်များပါ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်တင်လေး (ကြည့်မြင်တိုင်)

## ဆောင်းပိုင်းလက်မှတ်ဖြင့် တစ်နေ့တာငါးဖမ်းခွင့်ပြု

ကျဏ္ဍ ညောင်ဦး ၂၀၁၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျဏ္ဍမြို့နယ် ပျဉ်းမပင်လှ ကျေးရွာရှိ ပိန်းအင်းကြီး

အတွင်း၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်က ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် ဆောင်းပိုင်း လက်မှတ်ဖြင့် တစ်နေ့တာငါးဖမ်းခွင့် ပြုခွင့်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ ငါးဖမ်းလိုသူများအနေဖြင့်



## ပြစ်ဒဏ်ကျအကျဉ်းသားများအား ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးဟောပြော

အခမ်းအနားသို့ အကျဉ်းထောင်ဆရာဝန်ကြီး ဦးလှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ကြပြီး ပုသိမ်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးမှ ကင်ဆာအထူးကု ဆရာဝန်ကြီးဒေါက်တာ အေးစန္ဒာညွန့်က ဆေးလိပ်နှင့် ကွမ်းစားခြင်းကြောင့် အဆုတ်ကင်ဆာနှင့် ပါးစောင်ကင်ဆာဖြစ်ပွားရခြင်းအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ စိတ်ကျန်းမာရေးအထူးကုဆရာဝန်ဒေါက်တာ ဇင်ဝေဝေစိုးက အရက်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှုအန္တရာယ်အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ အခြားအထူးကုဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာမိုးမိုးခင်က တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးနှင့်အခြားရောဂါအကြောင်းကို လည်းကောင်း၊ AIDS နှင့်ကာလသားရောဂါကုဆေးရုံကြီးဒေါက်တာတင်မမမြစ်က ခုခံကျရောဂါနှင့် ရှောင်ရန်အချက်များအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ အကြောအရိုးကုပညာဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဦးကြည်ဖေက ကမ္ဘာလက်ဆေးခြင်း နေအကြောင်းနှင့် အစာအိမ်အလမ်းခြေဖျက်တစ်ဆင့် ကူးစက်တတ်သောရောဂါများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း ဟောပြောခဲ့ကြပြီး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များနှင့် လက်ဆေးရန် ဆပ်ပြာများဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပုသိမ်-လှကြည်

ပုသိမ် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး)က ကြီးမှူး၍ ပုသိမ်မြို့အကျဉ်းစီးဌာနမှ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ကျအကျဉ်းသားများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲကို ဒီဇင်ဘာလ ဒုတိယပတ်က ပုသိမ်အကျဉ်းထောင်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ အကျဉ်းထောင်ဆရာဝန်ကြီး ဦးလှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ကြပြီး ပုသိမ်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးမှ ကင်ဆာအထူးကု ဆရာဝန်ကြီးဒေါက်တာ အေးစန္ဒာညွန့်က ဆေးလိပ်နှင့် ကွမ်းစားခြင်းကြောင့် အဆုတ်ကင်ဆာနှင့် ပါးစောင်ကင်ဆာဖြစ်ပွားရခြင်းအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ စိတ်ကျန်းမာရေးအထူးကုဆရာဝန်ဒေါက်တာ ဇင်ဝေဝေစိုးက အရက်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှုအန္တရာယ်အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ အခြားအထူးကုဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာမိုးမိုးခင်က တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးနှင့်အခြားရောဂါအကြောင်းကို လည်းကောင်း၊ AIDS နှင့်ကာလသားရောဂါကုဆေးရုံကြီးဒေါက်တာတင်မမမြစ်က ခုခံကျရောဂါနှင့် ရှောင်ရန်အချက်များအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ အကြောအရိုးကုပညာဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဦးကြည်ဖေက ကမ္ဘာလက်ဆေးခြင်း နေအကြောင်းနှင့် အစာအိမ်အလမ်းခြေဖျက်တစ်ဆင့် ကူးစက်တတ်သောရောဂါများအကြောင်းကိုလည်းကောင်း ဟောပြောခဲ့ကြပြီး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များနှင့် လက်ဆေးရန် ဆပ်ပြာများဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပုသိမ်-လှကြည်

### မီးဖိုမီးအသုံးပြုလျှင်

- ၁။ လူစောင့်ထားပါ။
- ၂။ လောင်စာမီးအားကို လိုအပ်သည်ထက် ပိုမသုံးပါနှင့်။
- ၃။ မီးဖိုမီးကြွင်းမီးကျန်များ ငြိမ်းသတ်ပါ။
- ၄။ မီးဖိုနှင့်အမိုး နံရံအကြား အပူခံ အကာအရံများ ထားပါ။
- ၅။ ဆီအိုးတည့်ပြီး မမေ့ပါနှင့်။

**(၁၀-၁၂-၂၀၁၆) ပြန်လည်ရောက်ရှိ ခရီးသည်များမှ ခင်နှုန့် သို့ ပိုမိုသေတ္တာ မုဒိတာများ**

- နောက်တစ်ခေါက်ပြန်တွေ့ ဆိုချင်ပါတယ်။ ဦးကုန္တက (မ/ဥက္ကလာ ၀၉-၄၄၂၅၀၀၁၅၅)
- စိတ်ချမ်းသာပျော်ရွှင်ရပါသည်။ ဦးနာရဒ (ဗဟန်း ၀၉-၄၉၉၈၈၅၆၅၅)
- တိုးတက်အောင်မြင်ပါစေ။ ဒေါ်ခင်စောမူ (မကွေး ၀၉-၄၈၈၂၆၃၆၂၀)
- ကိုစိုင်းအရမ်းတော်ပါသည်။ မဝင်မာအေး (တောင်ကုတ် ၀၉-၄၂၀၁၈၄၀၁၁)
- ဝန်ဆောင်မှုကောင်းပါသည်။ ဒေါက်တာခင်သောင်း (ကောလင်း ၀၉-၄၄၀၄၀၄၀၁၁)
- ပြောစရာမရှိပါ။ ကိုအုန်းမောင် (လိုင် ၀၉-၅၀၈၉၉၀၆)
- နောက်တစ်ခေါက်ထပ်သွားချင်ပါသည်။ ဒေါ်သန်းသန်းမြင့် (ပြည်ဦးလွင် ၀၉-၄၀၂၅၅၆၃၅၆)
- အလှူများလည်းဆများပါ။ အလှူအတန်းမြင့် (အရှေ့ဒဂုံ ၀၉-၅၀၃၈၄၈၄၅)
- နောက်တစ်ကြိမ်လာရင်ပါသည်။ ဦးသန်းဝင်း (မရမ်းကုန်း ၀၉-၅၀၅၀၃၃၃၆)
- ဝန်ဆောင်မှုပေးပြန်ပါသည်။ မကြည်သာမြင့် (ပြည် ၀၉-၄၉၄၀၅၉၄၅)
- အကုန်လုံးကောင်းပါသည်။ ဒေါ်ပွား (မင်္ဂလာဒုံ ၀၉-၅၄၀၃၅၅၅၄)
- ဆက်လက်ကြိုးစားသွားပါ။ ဦးစိန်ကျော် (ကောလင်း ၀၉-၂၅၉၅၀၂၅၀)

**ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မင်းလှမြို့နယ်အသင်း (ရန်ကုန်) (၅၄)ကြိမ်မြောက်၊**  
နှစ်ပတ်လည်သင်းလုံးကျွတ်အစည်းအဝေး သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲအခမ်းအနား

(၅၄)ကြိမ်မြောက် မင်းလှမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ နှစ်ပတ်လည်သင်း လုံးကျွတ်အစည်းအဝေး၊ သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲ အခမ်း အနားအား ၈-၁-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈နာရီတွင် တက္ကသိုလ်များ မဃာရုံ၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ အသင်းသား/အသင်းသားများနှင့် ရန်ကုန်ရောက် မင်းလှမြို့နယ်သူ/သားများ တက်ရောက်ကြပါရန် စိတ်ကြွေးအပ်ပါသည်။ (စိတ်စာသိမ်းခြားမရှိပါ။)

- ဂုဏ်ထူးဆောင်များနှင့် ၂၀၁၆ခုနှစ် တက္ကသိုလ် ဝင်တန်း ဂုဏ်ထူးဆောင်များနှင့် ကျောင်းသား/သူများ ၁-၁-၂၀၁၇ရက် နောက်ဆုံးအစည်းအဝေးပေးသွင်းကြပါရန်။
- ဒေါ်မြင့်မြင့်ဝင်း တက္ကသိုလ်ပညာသင်ဆု (၁)ဆုချီးမြှင့်မည့် ဖြစ်ပါ၍ နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးတွင် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ ဆက်သွယ်ရန် - ဦးတင်အောင် ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၄၇၀၂၊ ဦးမြင့်ဆွေ ဖုန်း-၀၉-၉၇၄၇၂၅၅၆၆ ဦးတင်မောင်ဦး ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၀၄၇၀၂၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်မူ ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၀၄၃၂၊ ဒေါ်တင်တင်ဦး ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၂၀၆၉၀၆
- အစည်းအဝေးတွင် မင်းလှမြို့နယ် အသင်းချုပ်ချုပ်၊ မုန့်ဟင်းခါး၊ ကောက်ညှင်းပေါင်း၊ မုန့်ပျားဆလက်၊ အကြော်၊ လက်ဖက်ရည်၊ နုနံကြီးသုပ်၊ အားမာန်ဒိန်ချက်၊ မုန့်စိမ်းပေါင်း၊ မေပြင်မုန့်များဖြင့် နိဗ္ဗာန်ကျောင်းကျွေးမွေးပေးသွားပြီး မင်းလှအဖွဲ့ထုထမ်းထုမ်းထုမ်း လက်ဆောင်ပေးပါမည်။ ကံစမ်းမဲအထူးအစီအစဉ်ပါရှိပါသည်။

အမှုဆောင်အဖွဲ့

**ရန်ကုန်ဂေါက်အသင်း(တည်းကုန်း) ဖုန်း-၀၉-၇၂၅၅၄၈၁၅**

ရန်ကုန်ဂေါက်အသင်းမှ အသင်းသားအချို့သည် အသင်းသို့ပေးသွင်းရန်ရှိသည့် လစဉ်ကြေးနှင့် နှစ်စဉ်ကြေးများကို (၂)နှစ်ကျော်ကြာသည်အထိ ပေးသွင်းရန် ပျက်ကွက်နေပါသဖြင့် အဆိုပါအသင်း သားများသည် Defaulter သတ်မှတ်စာရင်းတွင် ပါဝင်သွားနိုင်ပါသောကြောင့် မိမိတို့ပေးသွင်းရန် ကျန်ရှိနေသည့် လစဉ်ကြေးနှင့် နှစ်စဉ်ကြေးများကို ၃၁-၁၂-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့) နောက်ဆုံး ထားပြီး မပျက်မကွက် ပေးသွင်းကြပါရန် ကြိုတင်အသိပေး နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ ရန်ကုန်ဂေါက်အသင်း

**ရွှေဝင်းရွှေမြင့် Travels & Tours**

တောင်ကြီး-အင်းလေး-ပင်တယ်-ကလေး (နှထပ်-၅ရက်) Dec 28 ၁.၇ (သိန်း)  
ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုပ္ဖိုး-မန္တလေး-ပြည်ဦးလွင် (နှထပ်-၆ရက်) Dec 28 ၂ (သိန်း)  
ပုဂံ-ကန်ပက်လက်-နတ်မောင် (နှထပ်-၅ရက်) Dec 28 ၂.၄ (သိန်း)  
ထားဝယ် - ကန်ချခုခာရီ (နှထပ်-၆ရက်) Dec 28 ၂.၄ (သိန်း)  
စစ်တွေ - မြောက်ဦး (လေယာဉ်) (နှထပ်-၆ရက်) Dec 28 ၅.၅ (သိန်း)

အမှတ် ၆၇၊ ဗဟိုလမ်း၊ မင်းရောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
Ph: 01-500191, 519292, 519293, 510491, 510218, 519360, 09-252281456  
အမှတ် ၃၀၊ ၇၈ နှင့် ၇၉ လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့။ Hot Line: +95 9 7300 3772  
Ph: 09-3169 3339, 09- 730 13856

**သားအဖြစ်မှစွန့်လွှတ်ကြောင်း**

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေတာရှည်မြို့နယ်၊ မြို့လှမြို့၊ ဇော်(၁)ရပ်ကွက်နေ ဦးစိုးလင်း ၇/တနေ(နိုင်)၀၉၆၁၂၀နှင့် ဒေါ်ခင်မာရီ ၇/ရတချို(ပြ)၀၀၀၀၂၀ တို့၏ သားမောင်သော်စင်ဦး ၇/ရတချို(ပြ)၀၀၀၀၃၀သည် မိဘဆီဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ မိမိသဘောအလျောက်ပြုလုပ်သွားပါသဖြင့် ၂၀-၁၂-၂၀၁၆ရက်မှစ၍ သားအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။ ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် မည်သည့်ကိစ္စကိုမျှ တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးစိုးလင်း-ဒေါ်ခင်မာရီ

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း**

ဦးလှမော်၏သား စစ်ကိုင်းမြို့၊ စေလျာရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ(၅)နေ ဦးမိုင်း ၉/မအု(နိုင်)၀၆၁၁၂၆ နှင့် ဦးတင်ဦးမှာ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ဦးမိုင်း(ခ)ဦးတင်ဦး

**ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်**

ဦးမြင့်ဦး ၈/ပတေ(နိုင်)၀၃၇၉၈၇ ၏သမီး ပခုက္ကူပညာရေးကောလိပ် လှေကူးရေး အလယ်တန်းကျောင်း အမှုဆောင်(က)မှ မဝတ်မှုန်ရွှေညိုအား မဝသန်ဦးဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မဝသန်ဦး

**မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်**

ဦးစိန်မင်း၏သမီး ဘားအံတက္ကသိုလ်၊ ပထဝီဝင်ဘာသာရပ် နောက်ဆုံးနှစ်မှ မအိကေနိုင် ခွဲအမှတ်(၄-၁-၈၃)(၂၀၁၂) တက္ကသိုလ် မှတ်ပုံတင်အမှတ် မ(ဘ)၁၂၅၉၆၈ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၁၂-၃-၁၉၄၅ ဖြစ်ပါကြောင်း။





# ယခုနှစ် ခုနှစ်လတာအတွင်း ဓာတ်လိုက်မှု ၈၅ ကြိမ်ဖြစ်ပွားပြီး သေဆုံးသူဦးရေ ၇၈ ဦးရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၏ထုတ်ပြန်ချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၆ခုနှစ် ဧပြီလမှအောက်တိုဘာလအထိ ခုနှစ်လတာအတွင်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ ဓာတ်လိုက်မှုဖြစ်စဉ် ၈၅ ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်အနက် သေဆုံးသူဦးရေမှာ ၇၈ ဦးရှိပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူ ၄၄ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားရခြင်းမှာ အဓိကအားဖြင့် လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ အရည်အသွေးမပြည့်မီခြင်း၊ ဝိုင်ယာကြိုးသွယ်တန်းမှု၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းတပ်ဆင်မှုမပြည့်စုံခြင်း၊ စနစ်မကျခြင်း၊ သက်တမ်းလွန်ပစ္စည်းများအသုံးပြုခြင်း၊ အိမ်တွင်းလျှပ်စစ်ပစ္စည်းများကို ခံနိုင်ရည်ထက်ပိုသုံးခြင်း၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများကို ပေါ်ဆွာအသုံးပြုခြင်း၊ တရားမဝင်ဓာတ်အားသုံးစွဲခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအသိပညာပညာပေးတာဝန်များမရှိခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ဓာတ်လိုက်မှုဖြစ်စဉ်တွေရဲ့ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ လျှပ်စစ်ဆိုင်ရာလိုက်နာဆောင်ရွက်ရမယ့် အသိပညာအားနည်းချက်ကြောင့် ဖြစ်တာကို တွေ့ရပါတယ်။ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက်လည်း ပြည်သူလူထုကို စဉ်ဆက်မပြတ် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲတွေ၊ လက်ကမ်းစာစောင်ဖြန့်ဝေမှုတွေ၊ မြေစိုက်ပိတ်စာစိုက်ထူတာတွေအပြင် ရုပ်သိမ်းဒီဇာတွေမှာလည်း အသိပညာပေးဟောပြောပွဲတွေ ပြုလုပ်နေပါတယ်။ ဒါတွေအပြင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နဲ့ မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံးတွေကလည်း ကျေးရွာတွေအထိ ကွင်းဆင်းပြီး လျှပ်စစ်အန္တရာယ်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အသိပညာပေးအစီအစဉ်တွေ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ဓာတ်လိုက်မှုများကို စိစစ်ရာတွင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် နေအိမ်များအတွင်း၌ လျှပ်စစ်ဆိုင်ရာ အသိပညာအားနည်းချက်ကြောင့် တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းများ နည်းစနစ်တကျ မကိုင်တွယ်ခြင်းနှင့် ရေမော်တာ၊ မီးပလပ်စသည် လျှပ်စစ်အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ စနစ်တကျ ကိုင်တွယ်လုပ်ဆောင်ခြင်း မရှိသဖြင့်

ဖြစ်ပွားသော ဓာတ်လိုက်မှုပေါင်းမှာ ၅၈ ကြိမ်ရှိကြောင်း၊ အိမ်သို့သွယ်တန်းသော ဆားပစ်ပိုင်ယာကြိုးဆွေးမြည့်ပေါက်ပြဲခြင်းတို့ကြောင့် ၁၀ ကြိမ်၊ ဓာတ်အားလိုင်းကြိုးပြုတ်ကျခြင်းကြောင့် ရှစ်ကြိမ်နှင့် အခြားအကြောင်းများကြောင့် ကိုးကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ပြည်သူ့လူထုနှင့် ထိတွေ့ရာတွင် အတတ်နိုင်ဆုံး လျှပ်စစ်ဝန်ဆောင်မှုများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ လျှပ်စစ်ရုံးများ၌ Call Center များ ထားရှိကြောင်း အဆိုပါ Call Center များသို့ ဆက်သွယ်နိုင်မည့် ဖုန်းနံပါတ်များကိုလည်း သတင်းစာများ၊ စာစောင်များ၊ မီတာတောင်းခံလွှာများတွင် ထည့်သွင်းပြီး သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ၂၄ နာရီအချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် တည်မတ်ခြင်းမရှိတော့မည့် ဓာတ်အားလိုင်းတိုင်ပေါင်း ၁၉၂၆ တိုင်အား ပြန်လည်တည်မတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို (၇/၂၀၁၆)မှ (၁၁/၂၀၁၆)အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်းနွမ်းဆွေးမြည့်ပေါက်ပြဲနေသည့် သက်တမ်းလွန်ဆားပစ်ပိုင်ယာကြိုးများ လဲလှယ်ခြင်းကို မီးသုံးစွဲသူများထံသို့ အသိပညာပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောပြသည်။

လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ဖြစ်ပွားမှုများ လျော့ကျသွားစေရန်နှင့် ဓာတ်အားလိုင်းပြုတ်ကျမှု မဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက် ဟောင်းနွမ်းဆွေးမြည့်ဓာတ်အားလိုင်းများကို ယခင်သုံးစွဲခဲ့သည့် အကာအကွယ်မပါသော ၄၀၀ ဝိုးလိုင်းကြေးကြိုးများကို လျှပ်ကာပါသည့် Insulated ABC ကြိုးများဖြင့်ပါ လဲလှယ်ပြီး အခြားနည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြင်ဆင်မှုများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သိမ်သိမ်မိုး (မြန်မာ့အလင်း)



## ဂ်နီ-ကလေးလမ်းပိုင်းတွင် နိုင်လွန်ကတ္တရာ ထပ်ပိုးလွှာခင်း

ကလေး ဒီဇင်ဘာ ၂၁

ကလေးမြို့တွင်း လမ်းဆုံမီးပွိုင့်မှ နတ်ချောင်းသို့သွားသည့် ဘုရင့်နောင်လမ်းမကြီး၏ ဂ်နီ-ကလေးလမ်းပိုင်းတွင် လမ်းအရည် သုံးမိုင်ကို ပြည်သူများ သွားလာရေးပိုမိုအဆင်ပြေချောမွေ့စေရန်အတွက် နိုင်လွန်ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်း၍ အဆင့်မြှင့်တင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု ငွေလုံးငွေရင်း ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း ၉၀၀ အကုန်အကျခံ၍ ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်မှ စတင်ကာ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ခရိုင်လမ်းဦးစီးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ်ချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ သတ်မှတ်ကာလအတွင်း အမြန်ပြီးစီးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်လမ်းဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးအောင်ကျော်ဦးက အနီးကပ်ကြီးကြပ်၍ လမ်းဦးစီးဌာနမှ အင်ဂျင်နီယာများက တာဝန်ယူကာ နေရာညပါ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြကြောင်း သိရသည်။

ချင်းတွင်းသား

# ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ပဲခူးအကျဉ်းထောင်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



ပဲခူး ဒီဇင်ဘာ ၂၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးမောင်မောင်ရွှေသည် တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးဌာန ဦးမြင့်ဆန်း၊ ခရိုင်တရားသူကြီး ဒေါ်ခင်မာဆွေ၊ မြို့နယ် တရားသူကြီး ဦးကျော်သင်းတို့နှင့် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်က

ပဲခူးအကျဉ်းထောင်သို့ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့သည်။

ပဲခူးအကျဉ်းထောင် တာဝန်ခံအရာရှိစခန်း၌ တာဝန်ခံအရာရှိ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလှမြင့်ဦးက ပဲခူးအကျဉ်းထောင် နောက်ခံသမိုင်း၊ လုံခြုံရေးနှင့် စီမံရေးရာကိစ္စများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေသူများနှင့် စစ်ဆေးဆဲအမှုဖြင့် အချုပ်ခံနေရသူများ၏ အခြေအနေ၊ နေထိုင်စားသောက်မှု၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု၊ သောက်သုံးရေရရှိမှုတို့ကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး တရားသူကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသူများ၏ အဆောင်များ၊ စားဖိုဆောင်တို့အား လှည့်လည်ကြည့်ရှု၍ နေရာထိုင်ခင်း သက်သာချောင်ချိမှု ရှိ/မရှိ၊ ကျန်းမာရေး မကောင်းပါက ဆေးကုသနိုင်ရန် အခွင့်အရေး၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှု ရှိ/မရှိ၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ရသင့်ရထိုက်သော အခွင့်အရေး ခံစားနိုင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ဆုံမေးမြန်းကာ လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သန့်ဇင် (ပဲခူး)

## လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြော

အုတ်ခို ဒီဇင်ဘာ ၂၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် အုတ်ခိုမြို့နယ် အိုးညည်ကုန်းမြို့လျှပ်စစ်မှူးရုံး၏ အုပ်ချုပ်မှုနယ်မြေအတွင်းတွင် ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေး အတွက် မြို့နယ်လျှပ်စစ်မှူး ဦးအောင်အောင်နှင့်အဖွဲ့ ဒီဇင်ဘာလဒုတိယပတ်က မြို့မရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများအား လျှပ်စစ်အသုံးပြုလျှင် သတိပြုဖွယ်ရာ အချက်များပါဝင်သည့် ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်နိုင်

## မူးယစ်ဆေးဝါးအကြောင်း သိကောင်းစရာဟောပြော

နေဖြူ ဒီဇင်ဘာ ၂၁

နေဖြူမြို့နယ် ကျွဲတန်းကျေးရွာအုပ်စု ကျွဲတန်း အထကကျောင်း၌ ဒီဇင်ဘာလ တတိယပတ်က ဒသမတန်း၊ နဝမတန်းနှင့် သတ္တမတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မြစန်းက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စားသုံးရန်မသင့်သည့် စားသုံးသူအကာအကွယ်ပြုရေးဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများ ဟောပြောခဲ့ပြီး ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်သန္တာထွေးက ကွမ်းစားသုံးခြင်း၊ ဆေးလိပ်၊ အရက်သောက်သုံးခြင်း၏ ဆိုးကျိုးများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်း၏ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများအကြောင်းကို ဆွေးနွေးဟောပြောခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ခင်သန္တာထွေး (ပြန်/ဆက်)

## စားသောက်ကုန် လုံခြုံစိတ်ချရမှု သင်တန်းဖွင့်

လွိုင်ကော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁

စားသောက်ကုန်များ လုံခြုံစိတ်ချရမှုနှင့် သန့်ရှင်းလတ်ဆတ်သော အစားအသောက်များ ပြင်ဆင်နိုင်ရေးသင်တန်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်က ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့ ပြည်နယ် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန သင်တန်းခန်းမ၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ပို့ချခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် လွိုင်ကော်တက္ကသိုလ် စာတုပဒေသနာမှ ပါမောက္ခဌာနမှူး ဒေါက်တာမောင်မောင်ဦးက အစားအသောက်တွင် စာတုဓာတ်ကြွင်းများပါဝင်မှု တာသာရပ်ကို လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဇော်သန္တာဦးက ထုတ်ကုန်လုံခြုံစိတ်ချမှုရရှိစေရေးနှင့် ပြင်ဆင်နိုင်ရေး ဘာသာရပ်ကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးခင်လျန်စွမ်းက သန့်ရှင်းလတ်ဆတ်သော အစားအသောက်များ ပြင်ဆင်ခြင်း ဘာသာရပ်ကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါက်တာ စုသီရိနှင့်က အစားအသောက် ကြောင့်ဖြစ်သော ရောဂါများမှ ကာကွယ်ခြင်း ဘာသာရပ် ကိုလည်းကောင်း သင်ကြား ပို့ချခဲ့ပြီး သင်တန်းသို့ သင်တန်းသား သင်တန်းသူဦးရေ ၅၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကြီးမြင့်နိုင် (လွိုင်ကော်)

# စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်

# မူးယစ်ဆေးဝါးကင်းစင်ရေး ပညာပေးဟောပြောပြီး ဘိန်းစာပင်များကို ပျက်ဆီး

တနင်္သာရီ ဒီဇင်ဘာ ၂၁

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တနင်္သာရီ မြို့နယ်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး ကင်းစင်ပျောက်ရေးအတွက် အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို သကျက်ကျေးရွာအုပ်စု ကျွဲတန်းကျွဲကင်း မြို့နယ်အဖွဲ့ဝင် ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဟောပြောပွဲအပြီး တွင် ကျေးရွာအနီး သဘာဝအလျောက် ပေါက်နေသော ဘိန်းစာပင် အခင်းများကို ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်မတော်သားများနှင့် ပြည်သူများအပါအဝင် အဖွဲ့စုံ ပူးပေါင်း၍ ပျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျွဲတန်းကျွဲကင်း မြို့နယ်မှ ဝဏ္ဏမေမာဝီကျောင်း မော့ရုံ၌ ကျင်းပသည့် ဟောပြောပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးကြီးနေမျိုး၊ ဦးဆောင်သည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မူးယစ်ဆေးဝါး၏ အန္တရာယ်နှင့် ဆိုးကျိုးများအကြောင်း၊ ပညာပေးဟောပြောသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးဦးဆောင်သော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြိတ်ခရိုင် မူးယစ်ဆေးဝါး



တိုက်ဖျက်ရေးတပ်ဖွဲ့(၃၅)မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အမှတ် (၅၆၀) နယ်မြေခွဲမြန်တပ်ရင်းမှ ဒုတိယရဲတပ်မှူး၊ ဒီဇင်ဘာမှ ဝဏ္ဏမေမာဝီကျောင်း မော့ရုံ၌ ကျင်းပသည့် ဟောပြောပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးကြီးနေမျိုး၊ ဦးဆောင်သည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မူးယစ်ဆေးဝါး၏ အန္တရာယ်နှင့် ဆိုးကျိုးများအကြောင်း၊ ပညာပေးဟောပြောသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးဦးဆောင်သော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြိတ်ခရိုင် မူးယစ်ဆေးဝါး

များ စုစုပေါင်းအင်အား ၄၀၀ ခန့်သည် ကျွဲတန်းကျွဲကင်းမြို့နယ်အနောက်မြောက်ဘက် သုံးမိုင်ခန့်အကွာရှိ တန်ကြွတ်ဒေသ၌ သဘာဝအလျောက် ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသော ဘိန်းစာပင်နှစ်စက်ခန့်မှ ဘိန်းစာပင်ပေါင်း ၁၀၀၀ ခန့်ကို အမြစ်မှစ၍ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းပြီး ပင်စည်၊ အကိုင်းအခက်၊ အရွက်များကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ဖျက်ဆီးခဲ့သော အဆိုပါဘိန်းစာပင်ခင်း နှစ်စက်နေရာ၌ အစားထိုးသီးနှံအဖြစ် လာမည့်မိုးရာသီတွင် ဒေသထွက်ဆေးဖက်ဝင် ကမ်းစော်ပင်များကို ဒေသခံများ၏ ဆန္ဒအရ စိုက်ပျိုးပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နန်းသာရီ-ထိန်ဝင်း

# ဆူညံသံများနှင့် ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှု

## သိပ္ပံစာရေးဆရာကိုကိုအောင်

ခရစ်နှစ် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ နှစ်စဉ်သန်း ၈၀ နှုန်းဖြင့် မှန်မှန်ကြီးတိုးပွားလာသော ကမ္ဘာလူဦးရေကြောင့် စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများက သိသာစွာ တိုးပွား များပြားလာသလို မော်တော်ကားအပါအဝင် စက်တပ်ယာဉ် သုံးစွဲမှုများကလည်း သိသိသာသာ ကျယ်ပြန့်လာသည်။ လူဦးရေ တိုးပွားလာမှု၊ စက်မှုနှင့် အီလက်ထရောနစ် နှစ်ကဏ္ဍပိုမိုစွဲမြဲတိုးတက်လာမှု၊ လူမှုကွန်ရက် ပိုမိုကျယ်ပြန့်လာမှု၊ စီးပွားရေး နယ်ပယ်ပိုမိုချဲ့ထွင်လာမှု၊ နိုင်ငံအချင်းချင်း ကူးလူးဆက်ဆံမှုနှင့် ဒေသတွင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ အရှိန်အဟုန်ပိုမိုကောင်းလာမှုစသော အကြောင်းတရားများ စွာတို့သည် ဆူညံသံ ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ကြီးကို ဖြစ်တည်လာစေခဲ့သည်။ တစ်ချိန်က တိတ်ဆိတ်ငြိမ်သက်နေခဲ့သော ကမ္ဘာကြီးသည် လှုပ်ရှားတက်ကြွပြီး ဆူညံသံ ပြုတ်ကြီးတစ်လုံးအဖြစ်သို့ ပြောင်းလဲလာခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။

စက်ကိရိယာများ လှုပ်ရှားလည်ပတ်သံ၊ စက်တပ်ယာဉ်များ မောင်းနှင်သံ၊ တူရိယာများ တီးခတ်သံ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်မှုကြောင့် တုန်ခါ မြည့်ပေးသံ၊ လက်နက်များ ပစ်ခတ်ဖောက်ခွဲသံ၊ လေယာဉ်များ ပျံသန်းမောင်းနှင်သံ၊ ရေယာဉ်များ ခုတ်မောင်းသွားလာသံ၊ အာကာသယာဉ်များ ပျံသန်းထွက်ခွာ သံစသော အသံမျိုးစုံတို့သည် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်၌ နေ့စဉ်ကြားနေကြရသော အသံများဖြစ်ကြသည်။ ထိုထိုသော အသံများထဲတွင် ကြားလိုသဖြင့် နားစိုက်ထောင်ရသော အသံများရှိသလို မကြားချင်သော်လည်း ကြားနေရသော အသံများကလည်း ရှိနေကြသည်။

လူမှုပတ်ဝန်းကျင်တွင် အမြဲကြားနေရသော အသံမျိုးစုံတို့၏ စွမ်းအားပမာဏ တစ်နည်းဆိုရသော် အသံ၏အတိုင်းအဆကို Decibel ယူနစ်ဖြင့် တိုင်းတာပြီး၊ အတိုကောက်အားဖြင့် db ဟု ရေးသားဖော်ပြသည်။ သာယာငြိမ်ညောင်းသော အသံတို့သည် Decibel နိမ့်ပြီး ဆူညံသောအသံတို့က Decibel မြင့်သည်။ Decibel နိမ့်သည့် အသံများလွှမ်းမိုးနေသော ပတ်ဝန်းကျင်သည် တိတ်ဆိတ် ငြိမ်သက်နေမည် ဖြစ်သလို Decibel မြင့်သည့်အသံများ လွှမ်းမိုးထားသော ပတ်ဝန်းကျင်သည်ကား ဆူဆူညံညံ ဖြစ်နေပေလိမ့်မည်။

သစ်ရွက်ကိုလေတိုးသည့် အသံ၏ပမာဏသည် 10 db မျှသာရှိသည်။ လှိုင်း ကြက်ခွပ်ကလေးများ၏ အသံကမူ 20 db နှင့် 30 db အကြား၌ ရှိနေသည်။ လူ တစ်ဦးတစ်ယောက်ကြားရရှိမှုသာ ဖွင့်ထားသော သာယာညင်းပျောင်းသည့် တေးဂီတအသံကမူ 40 db နှင့်အထက် အသံပမာဏ ရှိနေသည်။ လူအချင်းချင်း သာမန်ပြောဆိုနေ ကြသော စကားသံ၏ပမာဏက 60 db ရှိနေသည်။

လမ်းမပေါ်၌ မောင်းနှင်သွားလာနေသော ဆလွန်းကားများနှင့် ပစ်ကပ်ကား များ၏ အသံပမာဏမှာ 70 db နှင့် 80 db အကြား၌ရှိပြီး ထရပ်ကားကြီးများနှင့် ဘတ်စ်ကားကြီးများက ထုတ်လွှတ်သော အသံပမာဏကမူ 90 db အထိပင် ရှိနေ သည်။ ကောင်းကင်ယံ၌ လေယာဉ်များ ပျံသန်းနေစဉ် ကြားနေရသော အသံပမာဏ က 120db ရှိပြီး၊ အာကာသအတွင်းသို့ လွှတ်တင်သော ဒုံးပျံများ၏ အသံကမူ ပျက်ကွန်းကန်အားပေါ် မူတည်ပြီး 150db နှင့်အထက်၌ ရှိနေသည်။

လူတို့၏ သောတအာရုံခံစားမှုနေရာဖြစ်သော နား (Ear) သည် 70db ထက်နိမ့် သည့် အသံများအနက် စိတ်ဝင်စားမှုမရှိသော အသံများကို အလိုအလျောက် ဥပေက္ခာပြုထားနိုင်သည့် အစွမ်းကို သဘာဝက ပေးအပ်ထားသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ လူမှုပတ်ဝန်းကျင်၌ ကြားနေရသော 70 db ထက်နိမ့်သည့် အသံမျိုးစုံတို့အနက် စိတ်အာရုံက ညွတ်မထားသော အသံတို့ကို နားက လက်မခံသည့်အတွက် ထိုအသံ လေးများကို ကြားရခြင်းမရှိပေ။

သို့ရာတွင် 70 db ထက်မြင့်သော အသံတို့ကိုမူ စိတ်ဝင်စားသည့်ဖြစ်စေ၊ စိတ်မဝင်စားသည့်ဖြစ်စေ၊ နားထောင်လိုသည်ဖြစ်စေ၊ နားမထောင်လိုသည်ဖြစ်စေ၊ ကြားလိုသည်ဖြစ်စေ၊ မကြားလိုသည်ဖြစ်စေ၊ နားက အလိုအလျောက်လက်ခံပြီးသား ဖြစ်နေသည်။ ထို့ကြောင့်ပင်လျှင် အော်ဟစ်ပြောဆိုသော အသံများ၊ ခိုက်ရန်ဖြစ် ပွားသည့်အခါ အပြန်အလှန်ပြောဆိုသော အသံများ၊ ကျယ်လောင်သော သီချင်း သံများ၊ အသံချဲ့စက်ဖြင့် ပြောဆိုနေသော အသံများ၊ ယာဉ်ရထားတို့ မောင်းနှင်သွား လာနေသော အသံများ၊ လေယာဉ်ပျံသန်းနေသည့် အသံများ၊ စက်ယန္တရားကြီးများ လည်ပတ်လှုပ်ရှားနေသော အသံများသည် 70db ထက်ကျော်လွန်နေသည့်အတွက် မကြားချင်သော်လည်း ကြားနေကြရမည်သာ ဖြစ်သည်။

70db ထက်ကျော်လွန်သော အသံတိုင်းသည် သွေးခုန်နှုန်းကို ပိုမိုမြန်ဆန် လာစေပြီး အချိန်ကြာမြင့်စွာဖြင့် ဆက်တိုက်ကြားနေရပါက အာရုံကြောများကို ထိခိုက်သည့် သက်ရောက်မှုများပင်ဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း သိပ္ပံပညာရှင်တို့က သုတေ သနပြုတွေ့ရှိခဲ့ကြသည်။ ဆူညံမှုမြင့်မားသော ပတ်ဝန်းကျင်သည် စဉ်းစားတွေးခေါ်မှု များကိုပါ သိသာစွာထိခိုက်စေသည်ကို မရေမတွက်နိုင်အောင် များပြားလှသော သာဓကများက ထောက်ပြလျက် ရှိနေကြသည်။

ဆိတ်ငြိမ်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်၌ ကြီးပြင်းခဲ့ရသော ကလေးငယ်များနှင့် ဆူညံ သည့် ပတ်ဝန်းကျင်၌ ကြီးပြင်းခဲ့ရသော ကလေးငယ်တို့ကို သုတေသနပြုစစ်တမ်း ကောက်ယူရာတွင် ဆိတ်ငြိမ်သည့်ပတ်ဝန်းကျင်၌ ကြီးပြင်းခဲ့ရသော ကလေးငယ် များသည် စိတ်ရှည်ခြင်း၊ သည်းခံတတ်ခြင်း၊ အကြောင်းအရာတစ်ခုကို စေ့ငံ့သေချာ

စွာ စဉ်းစားတတ်ခြင်း၊ စာနာထောက်ထားခြင်း၊ နားလည်ခွင့်လွှတ်ခြင်း စသည့် လူမှုဆက်ဆံရေးနယ်ပယ်၏ အရေးကြီးလှသော စိတ်နေသဘောထားအရာ၌ ပိုမို သာယာလွန်ပြည့်စုံကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။

အဆက်မပြတ်ကြားနေရသော db Level မြင့်မားသည့် ဆူညံသံများသည် ကြားရသူကို လွယ်လင့်တကူ ဒေါသထွက်စေနိုင်သလို ရုတ်တရက်ကြားလိုက်ရသော ဆူညံသံကြီးများကလည်း ကြားရသူတိုင်းကို ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်စေသည်။ မော်တော် ကားသည် ဆူညံသံကို ဖန်တီးထုတ်လွှတ်ပေးနေသည့် အရင်းအမြစ်တစ်ခု ဖြစ်သည် နှင့်အညီ၊ ကားလမ်းမနှင့်နီးကပ်စွာ နေထိုင်သူများနှင့် ကားလမ်းဘေး ဝဲယာတစ် လျှောက် ခြေကျင်လျှောက်နေသူများသည် db Level မြင့်မားသည့် ဆူညံသံများ ကို မကြားချင်သော်လည်း အမြဲလိုလို ကြားနေကြရသည်။

ဤသည်တို့ကို ထောက်ရှုခြင်းအားဖြင့် စက်မှုထွန်းကားတိုးတက်သော မျက် မှောက်ကာလတွင် ဆူညံမှုများကို ထိန်းကွပ်ရန်၊ ဆူညံသံများကို တတ်နိုင်သရွေ့ လျှော့ချရန်၊ ဆူညံသံများ စုဝေးထွက်ပေါ်ရာ စက်ရုံအလုပ်ရုံများကို လူနေရပ်ကွက် များနှင့် အလွမ်းကွာဝေးသောနေရာ၌ ထားရှိရန်၊ ကားလမ်းများကို လူနေအိမ်ခြေ များနှင့် ဖြစ်နိုင်သမျှ ခွာထားပေးရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်သည်။



မော်တော်ကားများ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်ရာ၌ အင်ဂျင်စက်သံကို ညင်သာနိုင်သမျှ ညင်သာညက်ညောအောင် မော်တော်ယာဉ် အင်ဂျင်နီယာတို့က အသံထိန်းအိုး (Silencer) ပါဝင်သော အိတ်ဇောပိုက်များကို မော်တော်ကားများတွင် တပ်ဆင်ပေး လိုက်ကြသည်။ ဤမျှ ကြိုးစားပမ်းစား စီမံပြုလုပ်ပေးခဲ့သည့် ကြားကပင် မော်တော် ကားစက်သံ၏ ဆူညံမှုပမာဏသည် ကားအမျိုးအစားပေါ်မူတည်ပြီး 70 db နှင့် 90 db အကြား၌ ရှိနေဆဲပင်ဖြစ်သည်။

ထို့အတူပင် သုံးပေအက္ခရာက ကြားရသော မော်တော်ကားဟွန်းသံသည် ပေ ၂၀၀၀ အမြင့်တွင် ပျံသန်းနေသော လေယာဉ်အင်ဂျင်စက်မှ ထွက်ပေါ်လာသည့် အသံပမာဏနှင့်ညီမျှပြီး 120 db အထိပင်ရှိနေသည်။ ယနေ့ခေတ် လူငယ်များ အကြား တွင်တွင်ကျယ်ကျယ်အသုံးပြုနေကြသော MP-3 Player ၏ နားကြပ်များ မှ တစ်ဆင့်ကြားရသော အသံပမာဏသည်လည်း 97 db အထိရှိနေပြီး ယင်းအတိုင်း အဆသည် လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်သုံး ထော်လာဂျီများ၏ အင်ဂျင်စက်သံနီးပါးမျှပင် ဖြစ်သည်။

ထော်လာဂျီများ၏ စက်သံသည် 100 db မှ 110 db အကြား၌ ရှိနေသလို ရော့စ်တေးဂီတ၏ ဆူညံမှုအဆင့်ကမူ 120 db နီးပါးမျှ ရှိနေသည်။ db Level မြင့်မားသည့်အသံများသည် အများသူငါ လှုပ်ရှားသွားလာနေကြသော နေ့အချိန်၌ ပင် သိသာသောအနှောင့်အယှက်တစ်ခု ဖြစ်နေပေရာ လူခြေတိတ်ဆိတ်သည့် ညအချိန်များအတွက်မူ ဆိုဖွယ်ရာပင် မရှိတော့ပေ။

ညအခါ အိပ်စက်အနားယူကြသည့် အချိန်မျိုး၌ 45 db ထက်ကျော်လွန်သော အသံပမာဏလောက်ကသည်ပင်လျှင် အိပ်မပျော်နိုင်ခြင်းနှင့် အိပ်ပျော်နေရာမှ လန့်နှိုးခြင်းများကို ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည်။ အနောက်ဥပဒေပရိ ဇွဲမြို့ပြီးနိုင်ငံများတွင် လူဦးရေ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းတို့မှာ ညအိပ်ချိန်များတွင် မော်တော်ကားစက်သံများကြောင့် အိပ်မပျော်သည့်ဝေဒနာကို ခံစားနေကြရပြီး ကျန်းမာရေးအရ ထိခိုက်မှုများနှင့် ကြုံတွေ့နေကြရသည်။ အဆိုဆုံးမှာ နော်ဝေနိုင်ငံဖြစ်ပြီး ထိုနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်မှာ မော်တော်ကားစက်သံများကြောင့် အမြဲတမ်း စိတ်အနှောင့်အယှက် ဖြစ်နေကြရသည်။

အလားတူပင် ဗြိတိန်နိုင်ငံရှိ လူဦးရေ၏ ၃၀ရာခိုင်နှုန်းကျော်တို့သည် ညပိုင်းတွင်

ကျင်းပသော ပါတီပွဲများမှ ထွက်ပေါ်လာသော ဆူညံသံများကြောင့် စိတ်အနှောင့် အယှက်ဖြစ်နေကြရကြောင်းကို သုတေသနပြုစစ်တမ်းကောက်ယူချက်များက ဖော်ပြ လျက်ရှိသည်။ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အလွန်နာမည်ကျော်ကြားသော အပန်းဖြေကျွန်းကြီး တစ်ကျွန်းဖြစ်သည့် ဟာပိုင်းယီကျွန်းပေါ်တွင် ရှင်သန်ကျက်စားနေကြသည့် ကောင် ရေသောင်းနှင့်ချီသော ဖားများ၏အော်သံကြောင့် ကျွန်းသူကျွန်းသားများနှင့်တကွ အပန်းဖြေရန်လာရောက်ကြသော နိုင်ငံတကာမှ ဧည့်သည်များသည် ညဘက်တွင် အိပ်မပျော်သော ဒုက္ခနှင့်ကြုံတွေ့နေကြရသည်။

db Level မြင့်မားသော ဆူညံသံကြီးများသည် အမိဝမ်းတွင်း၌ ရှိနေသော သန္ဓေသားကိုပင် ထိခိုက်မှုဖြစ်စေနိုင်သည်။ လေယာဉ်အတက်အဆင်းပြုလုပ်ရာတွင် ထွက်ပေါ်လာသော ဆူညံသံကြီးများသည် သန္ဓေသား၏အပေါ်တွင် မည်သို့အကျိုး သက်ရောက်မှုဖြစ်စေနိုင်သည်ကို ပြုလုပ်သော သုတေသနများအရ လေဆိပ်အနီး တွင် နေထိုင်သော ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်လောင်းများသည် ကိုယ်အလေးချိန်မပြည့် သော ကလေးများ၊ နှုတ်ခမ်းကွဲနေသော ကလေးများ၊ အာခေါင်ကွဲနေသော ကလေး များနှင့်ကျောရိုးဆစ် မှမမှန်သော ကလေးငယ်များကို မွေးဖွားလာစေနိုင်ကြောင်း ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်ဖွယ် ဖော်ထုတ်တွေ့ရှိခဲ့ကြသည်။

မွေးကင်းစကလေးငယ်များနှင့် လေးဖက်ထောက်သွားသည့်အရွယ် ကလေး ငယ်များ၏ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ကျယ်လောင်သော သီချင်းသံများကို ဖွင့်ထားခြင်းနှင့် ဆူညံသောအသံမျိုးစုံတို့ကို အချိန်ကာလကြာမြင့်စွာ ကြားနေရခြင်းတို့သည် အဆိုပါကလေးငယ်များကို ပုံမှန်ထက် နောက်ကျပြီးမှ စကားပြောစေနိုင်ကြောင်း ကိုလည်း အခြားသော သုတေသနတစ်ခု၌ တွေ့ရှိရသည်။

ဆူညံသံများသည် လူသားများကိုသာမက တိရစ္ဆာန်များ၏ သဘာဝအလျောက် ရှင်သန်နေထိုင်မှု ပုံစံများအပေါ်၌ပါ သက်ရောက်မှုရှိစေကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။ တိရစ္ဆာန်များ၏ သဘာဝသဘာဝအရ မိတ်လိုက်ရာသီတွင် အချင်းချင်းဆက်သွယ် သောစနစ်ကို ပတ်ဝန်းကျင်ဆူညံသံများက ရှုပ်ထွေးသွားစေသည်။ ဆူညံသံများကို ကြောက်လန့်နေကြသော တိရစ္ဆာန်များသည် မျိုးစိတ်တူအချင်းချင်း ပြုလုပ်သည့် ဖိုမအချက်ပြစနစ်ကို နားမလည်နိုင်တော့သည့်အတွက် မျိုးပွားခြင်းကို ထိခိုက်မှုဖြစ် စေသည်။

သဘာဝအလျောက် နေထိုင်ပုံစံများ၌သာ တွန့်ကျိုးလေ့ရှိကြသော သပိတ်လွယ် ငှက်ကလေးများသည် ဆူညံလွန်းသော ပတ်ဝန်းကျင်ကြောင့် အလေ့အကျင့်ပြောင်း သွားပြီး လူခြေတိတ်သည့် ညအခါရောက်မှသာလျှင် တွန့်ကျိုးလာကြတော့သည်။ ထို့အတူပင် ဆင်၊ မြင်း၊ ကျွဲ၊ နွားစသည့် လူတို့နှင့်နီးစပ်သော တိရစ္ဆာန်များသည်လည်း ဆူညံလွန်းသော ပတ်ဝန်းကျင်အသံများကြောင့် သခင်ကို ရန်ပြုတတ်လာကြသည်။ နှစ်ပေါင်းများစွာ ထိန်းကျောင်းလာခဲ့သော ဆင်ထိန်းကို ဆင်က အစွယ်ဖြင့် ထိုးသတ် ခြင်း၊ အစာကျွေးနေသည့် မြင်းထိန်းကို မြင်းက ခြေထောက်ဖြင့်ကန်ခြင်းစသော ဖြစ်ရပ်များသည် ကမ္ဘာပေါ်၌ မကြာခဏဆိုသလို ဖြစ်လေ့ဖြစ်ထရှိသော ကိစ္စရပ်များ ဖြစ်ကြသည်။

အချို့သော အသံများသည် လူတို့အတွက် မပြောပလောက်သော ဆူညံမှုများ ဖြစ်သော်လည်း ကြိမ်နှုန်းအလွန်နိမ့်မည့် အသံများကိုပင် ကြားနိုင်စွမ်းရှိသည့် ဆင် ကဲ့သို့သော သတ္တဝါများအတွက်မူ ထိတ်လန့်တုန်လှုပ်မှုကို ကြီးမားစွာဖြစ်စေသည်။ နှစ်ကာလကြာရှည်စွာ ကျွေးမွေးပြုစောင့်ရှောက်လာခဲ့သော တိရစ္ဆာန်ထိန်းသိမ်း ရေးသမားများကို တိရစ္ဆာန်တို့က ပြန်လည်ရန်ပြုတတ်ခြင်းများသည် အဆိုပါ သဘော တရားကြောင့်ပင် ဖြစ်သည်။

ဆူညံလွန်းသော အသံများသည် သက်ကြီးရွယ်အိုများအား စိတ်ကျဝေဒနာကို ခံစားရစေနိုင်သလို ဆူညံမှုလွန်ကဲသော ပတ်ဝန်းကျင်၌ ကြီးပြင်းကျင့်လည်ခဲ့ရသော လူငယ်များသည်လည်း လူလတ်ပိုင်းသို့ ရောက်ရှိလာချိန်တွင် အကြားအာရုံချို့တဲ့မှု များနှင့် ကြုံတွေ့ကြရဖွယ်ရှိသည်။

ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျသော နိုင်ငံများ၌လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ကို ဆူညံသံများဖြင့် နှောင့် ယှက်သော အပြုအမူမျိုးကို မကြာခဏဆိုသလို တွေ့မြင်ကြရလေ့ရှိသည်။ ထိုနိုင်ငံ များတွင် အခမ်းအနားနှင့် ပွဲတော်များ၊ အလှူအတန်းများကို အကြောင်းပြု၍ အသံချဲ့ စက်များကို အသုံးပြုကာ ဘေးပတ်ဝန်းကျင်ကို အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသော အသံ များကို ထုတ်လွှတ်ပေးလျက်ရှိနေကြသည်။ ထိုနိုင်ငံမျိုးများ၌ ကျင်းပကြသည့် ပွဲတော် များနှင့် အခမ်းအနားများ၊ အလှူအတန်းများနှင့် အလှူခံမဏ္ဍပ်များသည် 90 db မှ 150 db အထိရှိသော ဆူညံသံကြီးများကို ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခွင်တစ်ပြင်သို့ စဉ် ဆက်မပြတ် ထုတ်လွှတ်ပေးလျက် ရှိနေကြသည်။

ထိုသို့သော အပြုအမူများက ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အများပြည်သူတို့၏ ခန္ဓာကိုယ် ကျန်းမာရေးနှင့် စိတ်ကျန်းမာရေးကို သိသာစွာ ထိခိုက်စေသော်လည်း ထိုကဲ့သို့သော ဆူညံသံများကို အတိုင်းအဆမဲ့ ထုတ်လွှတ်နေမှုမျိုးကို အရေးယူမည်ပုဒေ ပြဋ္ဌာန်း ထားမှုမရှိခြင်း၊ ဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်တိုင် လက်တွေ့တွင် ထိရောက်စွာအရေးယူ ဆောင်ရွက်မှုမရှိဘဲ ဥပေက္ခာပြုထားခြင်းများကြောင့် အများပြည်သူတို့အဖို့ ဥပဒေ အကာအကွယ်ရရှိမှု ကင်းမဲ့လျက်ရှိနေကြသည်။

ထို့ကြောင့်ပင် ဆူညံလွန်းသော ပတ်ဝန်းကျင်ကို ရှောင်ရှားခြင်း၊ ဆူညံသံများကို တတ်နိုင်သည့် နည်းလမ်းများဖြင့် လျှော့ကျအောင်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်လောင်းများကို ဆူညံသံများမှ ကင်းဝေးရာတွင်သာ နေနိုင်စေခြင်း၊ လူမမယ် ကလေးသူငယ်များ၏ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ဆူညံမှုများ မဖြစ်ပေါ်အောင် ဂရုပြုခြင်း၊ MP-3 ကဲ့သို့သော ဖျော်ဖြေရောစက်ကိရိယာများဖြင့် နားထောင်ခြင်းကို တစ်ရက် လျှင် တစ်နာရီထက် မကျော်လွန်အောင် ဂရုပြုခြင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင်က ဆူညံသံထုတ် လွှတ်ရာ အရင်းအမြစ်တစ်ခု မဖြစ်ရလေအောင် ဆင်ခြင်ပြုမူနေထိုင်ခြင်း စသည်တို့ကို အလေးထားလိုက်နာ လုပ်ဆောင်ကြခြင်းအားဖြင့် ဘဝတစ်သက်တာ ကျန်းမာရေးကို စောင့်ရှောက်သွားသင့်ကြပေသည်။ ။

## ဟိုပုံးမြို့နယ်၌ ကျောင်းဆောင်သစ်လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ဟိုပုံး၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၁

ဂျပန်နိုင်ငံအခြေစိုက် Megatech Corporation မိသားစုမှ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းသော ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း ပအိုဝ်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဟိုပုံးမြို့နယ် တံလှဲကျေးရွာအုပ်စု ကခြားကျေးရွာအခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း(ခွဲ) ကျောင်း

ဆောင်သစ် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ တတိယပတ် အဆိုပါကျောင်း၌ ပြုလုပ်ကြောင်း သိရသည်။ ရှေးဦးစွာ ကျောင်းဆောင်သစ်အား ပြည်နယ်လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးခွန်ရဲထွေး၊ ဒေသဦးစီးဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်စံ လွင်နှင့် Megatech Corporation ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ နာပိစံ

တို့မှ ဖွဲ့ကြီးဖြတ်ဖြင့်လှစ်ပေးပြီးနောက် ကျောင်းရှေ့တွင် အမှတ် တရသစ်ပင်များစိုက်ပျိုးကြသည်။ ယင်းနောက် ကျောင်းဆောင်သစ်နှင့် ပတ်သက်သော စာရွက်စာတမ်းများကို ကျောင်းဆောက်လုပ်ရေးကော်မတီမှ ရှမ်းပြည်နယ် ပညာရေးရုံး လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပြီးနောက် ပြည်နယ်လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပလားစာအုပ် ဒါဇင် ၁၀၀ ကို တာဝန်ခံ ကျောင်းအုပ်ထံ သို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ပြီး ကျောင်းဆောက်လုပ် ရေးကော်မတီမှ

အလှူရှင်အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။ အဆိုပါ ကျောင်းဆောင်ကို ဂျပန်နိုင်ငံ အခြေစိုက် Megatech Corporation မိသားစု၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုနှင့် ဒေသ ခံမိတ်ပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ပေ (၁၀၀x၃၀) RC တစ်ထပ်၊ သွပ်မိုးအုတ်ကာ ကျောင်းဆောင်သစ်နှင့် သင်ထောက် ကူပစ္စည်း၊ ပရိဘောဂများလှူဒါန်းပေးခဲ့ရာ ကုန်ကျငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ အကုန်ကျခံဆောက်လုပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **နန်းဦးခမ်း (ဟိုပုံး)**











# အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

၂၀၁၅-၂၀၁၆ အခွန်စည်းကြပ်နှစ်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဝင်ငွေခွန်အများဆုံးထမ်းဆောင်သော ကုမ္ပဏီများအနက် “ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်” သည် ကျပ်ငွေ (၂၂,၉၅၉.၈၃)သန်း ဖြင့် “ပထမ” နေရာမှ (၅)နှစ်ဆက် ဝင်ငွေခွန် အများဆုံးထမ်းဆောင်ခဲ့ခြင်း၊

ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်၏ “ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း(BFM)” သည် နိုင်ငံတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ကျရောက်လာပါက အချိန်နှင့်တပြေးညီ ရှေ့ဆုံးမှ တက်ကြွစွာ လူအား၊ ငွေအားဖြင့် ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၂၀၀၇ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူအတွက် (၁၁၀.၆၈၂)ဘီလီယံ လှူဒါန်းခဲ့ခြင်း၊

ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ချီးမြှင့်သော ဆုအမြောက်အမြားကို ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်မှ နှစ်စဉ် ထိုက်တန်စွာလက်ခံရရှိခဲ့ခြင်း၊

နိုင်ငံတကာမှ သတ်မှတ်ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများ၊ အရည်အချင်းများနှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးမှုများကို အောင်မြင်ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း မြန်မာ့ဘဏ္ဍာရေးသမိုင်းတွင် ပထမဆုံးအဖြစ် ထိုင်းနိုင်ငံ၊ စင်္ကာပူနိုင်ငံနှင့် မလေးရှားနိုင်ငံတို့တွင် ကမ္ဘောဇနိုင်ငံတကာဘဏ်ကိုယ်စားလှယ်ရုံးခွဲများကို အောင်မြင်စွာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်း၊

စသည့် အောင်မြင်မှုများအတွက် ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်နှင့် ထပ်တူ အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ မြန်မာပြည်သူပြည်သားများ အမြဲထာဝရ အားကိုးအားထားရသော အောင်မြင်သည့် ထိပ်တန်းဘဏ်ကြီးအဖြစ် ထာဝရရပ်တည်နိုင်ပါစေကြောင်းနှင့် နိုင်ငံအကျိုးပြုဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအသီးသီး၌လည်း ဆထက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ထမ်းဆောင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းများ တောင်းအပ်ပါသည်။



ဦးအောင်မြတ်  
အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ  
Mother Trading & Construction Co., Ltd.











# “ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း”

မြန်မာ တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် အများဆုံးထမ်းဆောင်သော ကုမ္ပဏီများအနက်  
**DENKO Trading Co., Ltd.** သည်

၁၀၀၆ နေရာမှ

ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်အများဆုံး ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်းသိရှိရသဖြင့် အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း နှင့်  
နောင်နှစ်များတွင်လည်း ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်အတွက် အခွန်ဘဏ္ဍာအများဆုံး ထမ်းဆောင်နိုင်ပြီး  
နိုင်ငံအကျိုးပြုဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအသီးသီး၌ ဆထက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ထမ်းဆောင်နိုင်ပါစေကြောင်း  
ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။



okdollarapp

www.okdollar.com

INTERNET WALLET

## COLOURFUL DATA PACK

## MPT

ရှေ့သို့လမ်းချီ မြန်မာပြည်

ရက် ၃၀ အသုံးပြုနိုင်သော အင်တာနက် အစီအစဉ်များ

**1 GB**

\*2002# သို့ ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်း (သို့မဟုတ်) "1GB" ဟု  
1332 သို့ SMS ပေးပို့ခြင်းဖြင့်  
Package ကို ရယူလိုက်ပါ။

**2,850 KYATS**

**2 GB**

\*2003# သို့ ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်း (သို့မဟုတ်) "2GB" ဟု  
1332 သို့ SMS ပေးပို့ခြင်းဖြင့်  
Package ကို ရယူလိုက်ပါ။

**5,250 KYATS**

**4 GB**

\*2004# သို့ ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်း (သို့မဟုတ်) "4GB" ဟု  
1332 သို့ SMS ပေးပို့ခြင်းဖြင့်  
Package ကို ရယူလိုက်ပါ။

**9,500 KYATS**

**10 GB**

\*2005# သို့ ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်း (သို့မဟုတ်) "10GB" ဟု  
1332 သို့ SMS ပေးပို့ခြင်းဖြင့်  
Package ကို ရယူလိုက်ပါ။

**18,000 KYATS**

တစ်ရက်စာ အင်တာနက်

**150 MB**

\*2001# သို့ ဖုန်းခေါ်ဆိုခြင်း (သို့မဟုတ်) "150MB" ဟု  
1332 သို့ SMS ပေးပို့ခြင်းဖြင့် Package ကို ရယူလိုက်ပါ။

**399 KYATS**

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း** ချောင်းဦးမြို့၊ ချောင်းဦးတောင်ရပ်ကွက်နေ မောင်ဝင်းမင်းထွန်း (ဘ) ဦးတင်ညွန့်၊ ၅/ခုတ်(နိုင်)၀၇၂၃၈၂၈ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်စာအုပ် (နံပါတ်မမှတ်မီ)မှာ ပြည်တွင်း၌ ပျောက်ဆုံးသွားပါကြောင်း။ ဖုန်း-၀၉-၇၇၅၅၂၀၁၀၈

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း** ကနီမြို့နယ်၊ ကင်းတောင်ရွာနေ မအေးခိုင် (ဘ) ဦးဆင်ပေါက် ၅/ကနန(နိုင်)၀၇၂၄၁၁၈ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်စာအုပ် (နံပါတ်မမှတ်မီ)မှာ ပြည်တွင်း၌ ပျောက်ဆုံးသွားပါကြောင်း။ ဖုန်း-၀၉-၄၅၈၅၇၉၄၄

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း** ယာဉ်အမှတ် ၃၀၀/၈၇၉၁ Honda Wave 100/ဆိုင်ကယ်ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်အေးအေးလွင် ၁၀/မလမ(နိုင်)၀၆၅၀၅၄၈ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို့ပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညး၊ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံး(မော်လမြိုင်မြို့)





# ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်နန်းစံ အသက်(၉၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရှင်စောပုလမ်း၊ အမှတ် ၂၅ နေ ဦးမြိုင်  
ဟင်း-ဒေါ်နန်းဖူး(Shareholders)တို့၏မိခင်၊ ဒေါ်အိမျိုးသွယ်(Managing  
Director)၊ ဒေါ်သဲမျိုးစု(Corporate Relations Head)တို့၏ အဘွားသည်  
၁၈-၁၂-၂၀၁၆ ရက် ည ၈:၂၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့်  
ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

**United Beauty Palace Myanmar Co., Ltd.**

မိသားစု

# ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်နန်းစံ အသက်(၉၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရှင်စောပုလမ်း၊ အမှတ် ၂၅ နေ ဦးမြိုင်  
ဟင်း-ဒေါ်နန်းဖူး(Shareholders)တို့၏မိခင်၊ ဒေါ်အိမျိုးသွယ်(Managing  
Director)၊ ဒေါ်သဲမျိုးစု(Corporate Relations Head)တို့၏ အဘွားသည်  
၁၈-၁၂-၂၀၁၆ ရက် ည ၈:၂၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့်  
ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

**United Pharma Co., Ltd.**

မိသားစု





# မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် အထောက်အကူဖြစ်လာစေမည် ဟံသာဝတီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးဆောင်ကော်မတီ ပထမအကြိမ်စည်းဝေး



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဟံသာဝတီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၁

ဟံသာဝတီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် ပြီးစီးပါက မြန်မာနိုင်ငံသို့ အဓိက ဝင်ပေါက်ဖြစ်သည့် Major Gateway ဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံ တကာလေကြောင်းလှိုင်းများ Operation ပြုလုပ်ရာတွင်လည်း အဆင်ပြေ လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ဟံသာဝတီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် တည် ဆောက်ရေးစီမံကိန်း ဦးဆောင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်အတွက် အရေးကြီးသည့် လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ မိမိတို့အစိုးရလက်ထက် တွင် နိုင်ငံတော်စီမံကိန်းတစ်ရပ် အဖြစ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းသည် ကြီးမားသည်နှင့်အမျှ

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ \*

### မာတိကာ

မောင်တောဒေသဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်တွင်း ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့များ ဆက်လက်၍ ကွင်းဆင်းသတင်းရယူ

စာမျက်နှာ-၈

၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး၌ သတင်းသမား ၄၈ ဦး အသတ်ခံရ

စာမျက်နှာ-၁၀

အာရှ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲ ဒုတိယပွဲအဖြစ် မြန်မာနှင့်ကာဂျစ္စတန် ယနေ့ကစားမည်

စာမျက်နှာ-၁၄

## ကျေးသောင်းခရိုင် ကျွန်းအချို့ပေါ်၌ ဟိုတယ်များတည်ဆောက်ရန် ပြင်ဆင်နေ

### သတင်း-မောင်မောင်မြင့်ဆွေ ဓာတ်ပုံ-မောင်ချစ်ကြည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၁  
ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံနယ်စပ် ဝင်ပေါက်တစ်ခုဖြစ်သည့် ကျေးသောင်း မြို့နှင့် ကျေးသောင်းခရိုင်အတွင်း ကျွန်းများပေါ်၌ ဟိုတယ်များ တိုးချဲ့ တည်ဆောက်ရန် အစီအစဉ်များရှိရာ လောလောဆယ်တွင် ဟိုတယ်အခန်း ပေါင်း ၄၈၂ ခန်း ရှိသည်။ ဆက်လက်ပြီး ဟိုတယ်လုပ်ငန်းတွင် တိုးမြှင့်ရင်းနှီး ဖြည့်လုပ်ကိုင်ရန် ဟိုတယ်နှင့်ခရီး သွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနက အားပေး တိုက်တွန်းလျက်ရှိသည်။  
“ကျေးသောင်းခရိုင် အပါအဝင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းမှာ ဟိုတယ်တွေ တိုးချဲ့တည်ဆောက် စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၃ \*



# BEST BANK IN MYANMAR

